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AKTUÁLIS

ÁTADTÁK A DÉLI IPARTERÜLETET FELTÁRÓ UTAT

BETAKARÍTÁS

Új utak, új távlatok nyílhatnakMegteltek szőlővel a kis vödrök
A GALÁNTAI BIRTOKON SZÜRETELTEK AZ EVANGÉLIKUS OVISOK

Az idei évben a Galántai Családi Pin-
cészet Csábori Kétsorban található 
birtokára látogatott ki a lelkes csapat 
az óvó nénik kíséretében.

Az óvoda zöld óvodaként működik, 
ezért fontosnak tartja, hogy a gyer-
mekek megismerjék a környezetet, a 
természet szépségét, és megtapasztal-
ják a hagyományos szüreti munkafo-
lyamatot. 
Az idén már 42 éves szőlőültetvényen 
jó hangulatban végezték a „munká-
jukat” a gyermekek az óvónőkkel 

az élen (Lakatosné Hachbold Éva, 
Szarka Rita, Májerné Müller Rita, 
Csővári-Lakatos Réka és a dajka 
néni, Csikós Barbara). A szüretelés 
közben lehetőség nyílt szőlőskádban 
utazni, lovaskocsikázni a birtok kö-
rül. 
 
Köszönet a munkaszervezésért 
Galántainé Pivarcsi Eszter és Né-
meth-Garami Helga szülőközösség-
vezetőknek, a házigazdának Galántai 
Norbertnek és Kram Jánosnak, aki 
lovaskocsikáztatta a fiatalokat.

Ünnepélyes keretek között ad-
ták át október 1-jén a déli ipar-
területet feltáró utat, amely a 
tázlári és a kiskunhalasi utat 
köti össze. Aki kicsit is ismeri 
az uniós pályázatokkal kapcso-
latos elvárásokat és szigorú elő-
írásokat, az tudja, hogy minden 
projekt kötelező eleme az átadá-
si ceremónia, ami adott esetben 
egy földútnak is kijár, miután 
jelentősége sokkal nagyobb a 
jelenlegi állapotnál, a város jö-
vőjét illetően.

Ezt megerősítve beszélt Font Sándor 
országgyűlési képviselő, amikor 
hangsúlyozta, hogy a most átadott 
úttól mintegy 500 méterre halad majd 
a Soltvadkertet elkerülő út, melynek 
szervizútja lesz a déli iparterületet 
feltáró útszakasz, ami természetesen 
aszfaltfelületet is kap aktuális időben. – 
A letelepülő vállalkozások ideális helye 
lehet a jövőben városunk, mivel Kecs-
kemét és környéke teljesen betelt. Ez a 
lehetőség új távlatokat nyit Soltvadkert 
életében, és joggal hihetünk abban, 
hogy gyermekeink visszajönnek, itt 
telepednek le és alapítanak családot. 
Ehhez azonban olyan képességű és 
felkészültségű vezetőkre van szükség, 
akik a megkezdett munkát nem csak 
hittel, de szakértelemmel is folytatni 
tudják. Temerini Ferenc alpolgármes-
ter eddig is nagy rálátassál és odafigye-
léssel koordinálta a város beruházásait, 
bízom abban, hogy a választópolgárok 
látják, hogy  kinek a kezébe adják a 
város jövőjét - mondta többek között 

Font Sándor, aki beszélt a Budapest-
Belgrád vasútvonal jelentőségéről is, 
és kiemelte azokat a fejlesztéseket, 
amelyekkel a Vadkerti-tó a megye 
legvonzóbb pihenőhelye lehet. Már 
megkezdték a félmilli-
árd forintos  beruházási 
munkálatokat, a végső 
tervek azonban másfél 
milliárdos fejlesztésről 
szólnak. 
Lehoczki Ferenc pol-
gármester megköszönte 
a beruházás résztvevő-
inek, munkatársainak 
a szakszerű munkát, 
mellyel megalapozták 
a dinamikus fejlődés 
lehetőségét. Mint mondta, több mint 
10 hektárnyi kereskedelmi-ipari övezet 
válik megközelíthetővé ezzel az úttal, 
ami 73 millió forint pályázati forrásból 
valósult meg. A polgármester kiemel-
te a tervező Azimut Kft., a kivitelező 
Soltút Kft. és a műszaki ellenőrzést 

végző Liszkai Bt. minőségi munkáját, 
mellyel az 1300 méteres, átlag 5,3 mé-
ter szélességű szakaszt közlekedésre is 
alkalmassá tették, illetve egy későbbi 
aszfaltos út biztos alapjait tették le. 

Mint mondta, a jelenlegi első ütem 
mechanikai stabilizáció, aszfaltozása 
a második. ütemben történik meg. 
Köszönetet mondott a földtulajdono-
soknak is, akik közül többen is meg-
tisztelték az átadó ünnepséget.

–sé–
A hosszú megtorpanás után végre 
halad a kerékpárút építése. A város 
rengeteg sikeres beruházása közül 
ez az egyetlen, ami sok gondot 
okozott az önkormányzat veze-
tésének, és sok kellemetlenséget 
a lakosságnak.
Sokszor elhangzott, hogy az eredeti 
kivitelező elleni felszámolási eljárás 
akasztotta meg a folyamatokat, és 
hosszú hónapokat vett igénybe az 
új közbeszerzési eljárás, melynek 
köszönhetően szemmel látható 
ütemben gyorsult fel a kerékpárút 
kivitelezése. Ezzel kapcsolatban 
Soltvadkert Város Önkormányzata 
értesíti az érintett Bajcsy-Zs. utcai és 
Bócsai úti ingatlanok tulajdonosait 
és használóit, hogy a szilárd bur-
kolatú kapubejárók helyreállítása a 
kerékpárút aszfaltozását követően 
történik meg. Addig is türelmüket 
és megértésüket kérik.

A kapubejárókat 
is javítják

Müller Petra
szumó Európa-bajnok

Még meg sem száradt a tinta az elis-
merő oklevélen, amit kiválóságként 
kapott a várostól Petra, már indult 
is Szigetszentmiklósra, a szumó 
Európa-bajnokságra. 
A viadalon a kontinens 400 legjobb 
fiatal szumósa vett részt, köztük 
több soltvadkerti. 
Az U14 60 kg csoportban Gangl 
Zétény, a lányoknál 65 kg-ban 
Müller Petra lépett szőnyegre. Az 
U16 95 kg-ban Lakatos Árpád, az 
U18 korcsoportban pedig 15 éve-
sen a +100 kg csoportban küzdött 

Müller Dániel. A birkózó szak-
osztály vezetője, Lakatos Attila a 
közösségi portálon azt írta: „Druk-
koljatok, gondoljatok ránk jó szívvel, 
hátha valamelyik gyerkőc történel-
met ír.”
Hát mi drukkoltunk, szurkoltunk, 
és Müller Petra történelmet írt. 
Korcsoportja Európa-bajnoka, sőt 
a magyar női csapat bajnoka is lett 
egyben. Gangl Zétény 5. lett, és 
minden elismerés a többi sportoló-
nak is, akik nagyszerűen helytálltak 
a kontinensbajnokságon.              -é-

Iskolánk 
a legjobbak 

között 
Idén is elkészült a 2018-as kompe-
tenciamérési eredmények megjele-
nésével a legjobb általános iskolák 
toplistája. Ennek összesítéseként az 
ország 2431 általános iskolája rang-
sorában Soltvadkert – megelőzve 
minden környékbeli intézményt – az 
előkelő 302. helyet érte el. Az ered-
mény önmagában is dicsőséges, an-
nál is inkább, mert 143 hellyel lépett 
előre az előző évhez képest. Ezzel 
Bács-Kiskun megye legjobb iskolái 
közé tartozik a soltvadkerti. 
Bár a kompetenciamérésbe nem 
tartozik bele, de az iskola sokolda-
lúságát fémjelzi, hogy az idei tan-
évben az 1. és 2. évfolyamosoknak 
tanrendjükbe építve lehetőségük 
van az alapfokú művészetoktatás 
keretében társastáncot tanulni, 
ezen belül a néptánc alapjaival is 
megismerkedhetnek. Ez azért is 
valósulhatott meg, mert a közel 60 
gyermek térítési díját a Soltvadkert 
Gyermekeiért Alapítvány pénzügyi 
támogatása fedezi. Udvarhelyi Attila 
igazgató a szeptemberi képviselő-
testületi ülésen köszönte meg az 
alapítvány segítségét.  Csipkó Gyuláék szőlőültetvénye mellett is elhalad

az elkerülő útszakasz
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KÖZÉRDEKŰ ELISMERŐ

HÁROM ÉVTIZEDET TÖLTÖTT EL A LAKOSSÁG SZOLGÁLATÁBAN 

Az Év polgármestere lett Lehoczki Ferenc
MINDEN SZEGLETÉBEN MEGÚJUL A SZENTLÉLEK TEMPLOM 

Hárommillió forintot kapott a katolikus egyház

Óriási felújítás zajlik a soltvadkerti 
római katolikus templomban. Aki 
figyelemmel kíséri akár a közösségi 
portálon, akár személyesen a munká-
latokat, láthatja, hogy minden szegletét 
érinti a korszerűsítés, mélyebben, mint 
azt eredetileg tervezték. 
A munkálatok során ugyanis számos 
probléma és orvoslásra szoruló hiá-
nyosság tárult a szakemberek elé, és 
ha már felállványozták az épületet, 
akkor célszerű elvégezni minden 
munkát. Ez nyilván az egyházközség 

költségvetését és a felújításra szánt 
keretet is meghaladja, ezért dr. Jeney 
Gábor plébános azzal a kéréssel for-
dult a képviselő-testülethez, hogy az 
önkormányzat 2,5 millió forinttal tá-
mogassa a kivitelezés plusz költségeit. 
A városatyák indokoltnak tartották az 
egyház igényét, és kifejtették többen 
azon véleményüket is, hogy a katolikus 
közösség látványos fejlődésen ment ke-
resztül az elmúlt időszakban, és aktív 
értékmentőkké válva igyekeznek a 
keresztény értékrendet továbbadni. 

A képviselők Zsikla Győző javaslatával 
egyetértve, végül hárommillió forint 
támogatást szavaztak meg a katolikus 
egyháznak. Homoki Pál üdvözölte nem 
csak a templom felújítását, hanem a kö-
zösségépítést is. Ahogyan az az egyház-
község facebook oldalán is olvasható, a 
festési munkálatok szépen haladnak, 
hamarosan új színekben tündököl majd 

az egész templom. Záróakkordként pe-
dig az orgona felújítása következik.  
Ha valaki szeretne még hozzájárulni 
a festési és egyéb felújítási munká-
latokhoz, megteheti a plébánia iro-
dáján, vagy a 11732181-20041061-es 
felújítási számlára utalva hozzájá-
rulását. Minden támogatást nagyon 
köszönnek.                                          –é– 

Újabb mozgáslehetőség a sportparkban 
A napokban adták át hivatalosan is a sportolni vágyó közönség-
nek Soltvadkert legújabb, a megyében is egyedinek számító sport-
parkját a záportó melletti területen. A Város Önkormányzata és 
a Nemzeti Sportközpontok beruházásában elkészült „D” típusú 
sportpark és körülötte a 200 méter hosszú futókör új színfolt lett 
a város peremén, és a sportolási lehetőségek repertoárja is bővült.  
Az ünnepélyes átadást szeptember 20-án tartották. 

A záportó mellett található fitness 
park megnyitóján elsőként Fodorné 
dr. Schiszler Terézia köszöntötte a 
résztvevőket, majd röviden ismertette 
a beruházás történetét és a létesítmény 
technikai és pénzügyi adatait. A beru-
házást koordináló aljegyző beszédében 
többek között elmondta, hogy három 
„D” típusú sportparkot és egy 200 mé-
teres futókört igényeltek. Egyet a Városi 
Sportcsarnok mellé, egyet a Lukács 
parkba és egyet a záportározóhoz. 2018 
márciusában kapták meg az értesítést 
az egy darab „D” típusú sportpark és 
az egy darab 200 méteres futókör meg-
építését támogató döntésről.
Kárász András önkormányzati kép-
viselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 
felszólalásában elmondta, hogy ez 

teljesen új irányzat a sportban Solt-
vadkerten. Röviden kitért a sportolás 
jelentőségére, annak egészségre gya-
korolt pozitív hatásaira, és meghívta a 

családokat az eszközök használatára. 
Köszönetet mondott mindenkinek, 
aki a park létrehozásában részt vett, 
külön kiemelve azokat, akik használ-
ják, hiszen jelenlétük bizonyítja, hogy 
jó ötlet volt a sportpark megépítése. 
Annál is inkább, mert ahogyan azt 
kiemelte, egy felmérés szerint Solt-
vadkerten a sportolási lehetőségekkel 
vannak legjobban megelégedve a 
lakosok. – Kívánom, hogy mindenki 
örömmel használja ezt a parkot, és a 
Jóisten vigyázza a sportolókat, hogy 

sérülésmentesen tudjanak edzés után 
hazamenni, és jó érzéssel térjenek 
ide vissza– mondta a képviselő, majd 
hivatalosan is átadta a sportlétesít-
ményt.
A köszöntők és a szalagátvágás után 
Kozák István edző vezényletével a 
Soltvadkerti TE Birkózó Szakosztály 
ifjú növendékei mutatták be a sport-
park eszközeinek használatát, Molnár 
Zsolt külön „Street Workout” bemu-
tatóval tette különlegessé az ünnepi 
pillanatokat. 

Kárász András és Haskó László 
képviselők vágták át a szalagot

A Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat minden évben elismeréseket 
ad át a megye legjeinek, akik a maguk területén kiváló eredmé-
nyekkel járulnak hozzá lakóhelyük fejlődéshez, eredményes tel-
jesítményükkel szolgálják Bács-Kiskun érdekét és javát. Erre ok-
tóberben, a nemzeti ünnep alkalmával kerül sor, idén azonban a 
választások miatt előbbre hozták az eseményt. Szeptemberben, a 
Kiskunfélegyházán megrendezett Bács-Kiskun Megyei Napok kere-
tében, a városháza dísztermében adták át a kitüntetéseket. 

Nagy öröm és büszkeség számunkra, 
hogy a kitüntettek között volt Lehocz-
ki Ferenc polgármester, aki az „Év 
polgármestere” kitüntetést vehette át. 
Rideg László, a Bács-Kiskun Megyei 
Közgyűlés elnöke méltatta a leköszönő 
polgármester munkásságát, erényeit 
és azokat az eredményeket, melyek 
méltán emelték megyénkben a legdi-
namikusabban fejlődő városok közé 
Soltvadkertet. „A Bács-Kiskun Megyei 
Önkormányzat a zászlójára tűzte, 
hogy egy olyan helyet teremt, ahol jó 
élni, ahol jó lenni. Ebben a munkában 
azonban nem maradtunk magunkra. 
Az elért eredményekért köszönet illet 
minden támogatót, együttműködőt, 
résztvevőt, melyek közül ma azokat 

ismerjük el, akik rendkívüli teljesítmé-
nyükkel elismerést hoztak nemcsak 
a megyének, hanem a hazának is” – 
mondta beszédében Rideg László. 
Örömünk kettős, hiszen a megye egyik 
legrangosabb kitüntetését, a „Bács-Kis-
kun Megyéért” díjat Endrődi Ferenc 
Pál, az Akker-Plus Kft. tulajdonos 
ügyvezetője vehette át, aki a kitüntettek 
nevében mondott köszönetet. A színvo-
nalas ünnepség végén vendégül látták 
az ünnepelteket, akik a megye legjobb 
pálinkáját és legjobbnak választott bo-
rait – köztük soltvadkertieket – is meg-
kóstolhatták. Asztalra került a Mátyás 
Pálinkaház Mátyás szilvapálinkája, a 
Font Pincészet 2018-as Irsai Olivérje, 
az Eredet Pincészet 2018-as Kékfrankos 

rozébora, valamint a Koch Pincészet 
2017-es évjáratú Kékfrankos vörösbora.
A leköszönő polgármester a válasz-
tások előtti utolsó képviselő-testületi 
ülésen megköszönte a város bizalmát, 
a mindenkori képviselők együttmű-
ködő munkáját, az önkormányzat 
dolgozói kollektívájának a szakér-
telemmel végzett feladatellátást, az 

intézmények, egyesületek, civil szer-
vezetek partnerségét. Mint mondta, 
bízik abban, hogy a város továbbra is 
azon az úton jár, ami a fejlődését, gaz-
dasági biztonságát jelenti, az itt élők 
pedig gondoskodó szeretettel óvják és 
vigyázzák azokat az értékeket, melye-
ket együtt hoztak létre. 

-sé- 

Köszöntötték a város ifjú kiválóságait 
Soltvadkert Képviselő-testülete  az 
„Általános iskolai kiválóságok” kö-
szöntését már évekkel ezelőtt zászlajá-
ra tűzte, ezzel is elismerve és motiválva 
azokat a fiatalokat, akik kimagasló 
sporteredményeket értek el a tanév 
során. 
Idén Daróczi Donát (sakk), Galambos 
Jázmin és Müller Evelin (asztalitenisz), 
Kiss Mira és Suhajda Csenge Dorina 
(Fit-Kid), Kiss Virág (úszás), Lakatos 
Árpád, Müller Petra és Németh Bálint 
(birkózás) vehették át Lehoczki Ferenc 
polgármestertől az elismerő oklevele-
ket és a város ajándékát. 

Fodorné dr. Schiszler Terézia mélta-
tásából megismerhettük az ifjú tehet-
ségek eredményeit, sikereit, amelyeket 
több országos verseny dicsőségpalettája 
fémjelez. Lapunk mindenkor igyekszik 
aktuálisan hírt adni azokról a győzel-
mekről, sportsikerekről, melyeket sze-
reznek diákjaink, így együtt látni mégis 
felemelő és kiváló példaként állítható 
nem csak a kortársak, de mindenki 
elé. A céltudatos, kemény munka, az 
elhivatottság mindenkor meghozza a 
várt, vagy néha nem is várt eredményt, 

mellyel gazdagodnak ők maguk, mi pe-
dig általuk. Az elismerések azonban a 
felkészítőknek, edzőknek, trénereknek 
is szólnak, hiszen rendkívül fontos a 
motiváció, az irányító szakértelem, a 
lelkesítő erő, ami a sikerhez vezet, és 
amihez a családi háttér biztos garancia. 
Köszönet tehát Egervári Lászlónak és 
Petróczi Andornak (birkózás), Mül-
lerné Valics Emesének (asztalitenisz), 
Nagy Jánosnak (sakk), Angeli Ágo-
tának (Fit-Kid), és nem utolsósorban 
Novotny Attilának (úszás).               –sé- 
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KÉPES

ez jó mulatság, férfi munka volt!”„Köszönjük élet! áldomásidat, 
ÖSSZEFOGOTT A TELEPÜLÉS APRAJA ÉS NAGYJA MINDEN IDŐK LEGSIKERESEBB FESZTIVÁLJÁT RENDEZTE A VÁROS

ÖSSZEFOGLALÓ

Igazi összefogás, közös szándék és 
többnyire nagy tömeg jellemezte a 
szüreti forgatagot. Noha érezni lehetett 
a gazdák keserűségét, mégis mindenki 
igyekezett félretenni a gondokat, és 
igazi népünnepéllyé érlelték a feszti-
vált, ahova rengeteg vendég érkezett. 
Itt voltak testvérvárosaink delegációi 
Bodelshausenből, Sarmaságról, Nagy-
enyedről, és hömpölygött a tömeg kö-
zelről és távolabbról az esti koncerteken. 
Könnyelműség lenne felsorolásba 
bocsátkozva dicséreteket fogalmazni, 
hiszen idén ebből volt több, és vétek 
lenne bárkit is kihagyni. Minden kor-
osztály megtalálhatta igénye szerint a 
kikapcsolódási, szórakozási lehetőséget, 
az pedig örök érvényű tény, hogy min-
denki megelégedésére soha, sehol nem 
lesz egyetlen rendezvény sem. 
Volt, aki a gyerekjátékokat hiányolta 
a piactérről, pedig rengeteg lehetőség 
volt az aprónép foglalkoztatására, 
hiszen a helytörténeti gyűjteményben 
az evangélikus ovisok kanyarintottak 
szuper programokat, a Hősök terén 
az Arany ovi és a Bocskai ovi saját ké-
szítésű fantasztikus játékokkal várta a 
gyerekeket, és az Egyesített Intézmény 
Mosolyországa is estig tartotta fogva 
az odaérkezőket a különlegesebbnél 
különlegesebb pályákon, tereken, 
kis mesezugokban, labirintusokban, 
mesés szalonokban, ahol kávé, tea 
mellett ezernél is több palacsinta ké-
szült. Két színpadi program is várta 
volna a gyerekeket, de egy ideig úgy 
tűnt, hogy üres marad a nézőtér úgy a 
bábelőadáson, mint a vidám zenés kis 
produkción, de néhány érdeklődő sze-
rencsére megmentette a programokat.  
Egyébként az igazsághoz az is hozzá-
tartozik, hogy a piactérre szerződött 
játékváras vállalkozó tragikus halála 
miatt már nem tudtak a helyettesítésről 
gondoskodni. 

De élet költözött a városba, együtt vol-
tak a város borászatai, öröm volt látni a 
sorra nyíló borházakat, a borozgató tö-
meget, miközben finom illatok terjeng-
tek a levegőben a gasztro utcából, ahol 
baráti társaságok, civil szervezetek, 
közeli és távolabbi szomszédok főzték 
a finomabbnál finomabb ételeket. Helyi 
és vidékről érkező, hagyományainkat 
éltető együttesek, fellépők szórakoz-
tatták a nagyérdeműt, lélegzetelállító 
produkciót mutattak be német baráta-
ink, és lélekemelő, magasztos utat jár-
hattunk be a nagyenyediek műsorával, 
a sarmasági néptáncosok előadásával.  
Szemet gyönyörködtető kiállításon cso-
dálkozhattunk rá, mennyi tehetséges 
alkotó él városunkban, és viszi jó hírét 
Soltvadkertnek határon innen és túl. 
Végérvényesen bebizonyosodott, hogy 
igény van a színvonalas koncertekre, 
hogy megtelik a tér helyiekkel, sőt vi-
dékről is sokan érkeztek hozzánk.
Az idei fesztivál sokak munkáját dicsé-
ri, amit a város vezetése külön is meg-
köszönt az utolsó képviselő-testületi 
ülésen. Akik megtisztelték jelenlétük-
kel az ünnepi hétvégét, azokat bizo-
nyára nem kell meggyőzni arról, hogy 
milyen nagyszerű volt. Tőlük minden 
építő kritikát, motiváló véleményt 
jó szívvel várunk! Én magam pedig 
köszönöm a város megtisztelő megbí-
zását, mellyel háziasszonya lehettem a 
fesztiválnak, és ahol nagy örömömre 
szolgált megtapasztalni, hogy van ki-
nek átadni a stafétát, mert fiataljaink 
között feltörekvő ifjú tehetségeket is 
megismerhettünk. 

Vörösmartytól ilyenkor mindig azt 
a sort idézzük: ez jó mulatság, férfi-
munka volt. Pedig az előtte álló sor az 
igazán fontos: Köszönjük élet! áldomá-
sidat...

Supka Éva 

A megnyitón közreműködtek a Kossuth Lajos Evangélikus Általános Iskola
és AMI művészeti csoportjai: a Cantare Gyermekkar és az Orff zenekar

Mindennap zsúfolásig telt a tér az esti koncertek alkalmával.
Igény van a színvonalas előadókra

Régi álom vált valóra az ökumenikus egyházi szertartással, ahol a város minden 
felekezetének vezetője megnyilvánult. A szervezők nem győzték pótszékkel az 

istentiszteletre érkezőket 

Meghitt pillanatokat is átélhettünk, amikor Szervánszky László tiszteletére
és emlékére székelykaput avattak a Korona Cukrászda kerthelyiségénél,

ahol Temerini Ferenc alpolgármester méltatta a néhai mester, a város díszpolgá-
ra életét. A sarmasági táncosok, az aprócska székely leányka éneke és
Solt Város Fúvószenekarának közreműködése emelte az ünnep fényét 

Farkas Miklósnak mond köszönetet Temerini Ferenc
a gasztroutca koordinálásáért 

Az iskola csapata kitett magáért, és a TOP listán zárta a napot. A főzőversenyt 
azonban az Aktív nyugdíjasok nyerték cigánylecsó különlegességükkel 

Idén két új borlovag tett hűségesküt a Kramer Fülöp borlovagrendben Molnár 
Elvira és Lehoczky András személyében 

A vasárnapi felvonulás különleges színfoltja volt az Aktív nyugdíjasok produkci-
ója, melyben főszerepet kapott Nagyné Magdi néni, sokak pedagógusa 
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VILÁGHÍRŰKLASSZIS

Daróczi Csaba a világ legjei között Több nemzetközi díjat is nyert
DE A CEWE PHOTO AWARD VILÁGPÁLYÁZATA SZERINTEM MINDENT VITT!DARÓCZI CSABA: SOK JÓ DOLOG TÖRTÉNT VELEM EBBEN AZ ÉVBEN, 

Egyszer volt, hol nem volt, a lankásokon innen, a borókáson túl, 
a dombok üregének mélyén élt Tapsi Füles és népes családja. Egy 
reggel arra ébredtek, hogy egy fura szerkentyű mered rájuk a tá-
vol közeléből. De mivel látták, hogy a puskához semmi köze, így 
elkezdték élni szokott kis életüket. Jöttek-mentek, ugrabugráltak a 
finom homokkal terített üreg körül. Aztán azon kapták magukat, 
hogy a fura vendég még lakomát is készít számukra. No, nem sokat, 
ezért aztán volt, amikor hajba is kaptak, és akrobatikus mozdula-
tokkal igyekeztek megszerezni a legkiválóbb falatokat. És így ment 
ez 72 reggelen keresztül, a nyúlcsalád észre sem vette, hogy valaki 
árgus szemekkel, pontosabban lencsével figyeli hol vidám és gond-
talan, hol csetepatéval tűzdelt pillanataikat. Akkor még nem is sej-
tették, hogy hamarosan az egész világ megismeri és csodálja őket 
alkalmi barátjuknak köszönhetően, aki valósággá érlelte a mesét. 
Daróczi Csaba fotóművész minden díjat megnyert, ahol megjelen-
tek a nyuszicsaládról készített válogatásai.  

Majdnem félmillió kép közül lett a 
legjobb Nyusziugrás című fotója a 
CEWE fotópályázatának Természet 
kategóriájában. A világ legnagyobb 
számú pályázatot befogadó verse-
nyét, a CEWE Photo Awardot, két-
évente rendezik meg, ennyi idő áll 
rendelkezésére a fotósoknak, hogy 
éljenek a nevezés lehetőségével. Érde-
mes, mert a pályázat nyertesei között 
idén 250 000 eurót osztottak szét, és 
az sem elhanyagolható szempont, 
hogy a világon rengetegen ismer-
hetik meg így a beküldött képeket. 
A pályázatra 18 év feletti amatőr és 
professzionális fotósok is nevezhet-
tek, és aki beküldött képet, az egyben 
jótékony célt is szolgált, hiszen min-
den pályamunka után 10 eurócentet 
adományozott a CEWE a szegény 
és hátrányos helyzetű gyermekek 
megsegítését végző Nemzetközi SOS 

Gyermekfalvaknak. A verseny díját-
adóját szeptember 26-án tartották 
egy lenyűgözően szép épületben, a 
bécsi Természettudományi Múze-
umban, egy Oscar-szintű díjátadóra 
emlékeztető, elegáns gálavacsora 
közben. A negyedszer megrende-
zett pályázatra több mint 448 000 
kép érkezett be 45 460 pályázótól. 
Ez több mint a duplája az előzőnek, 
2017-ben ugyanis „csak” 183 ezer al-
kotást érkezett be, ami már akkor is 
hatalmas szám volt, hiszen a legnívó-
sabb nemzetközi fotópályázatok pár 
tízezres nevezése eltörpül e mellett. 
Daróczi Csaba tíz-tizenöt beküldött 
képét egyáltalán nem tartotta esé-
lyesnek, így hatalmas meglepetés 
volt számára is, hogy a meghirdetett 
tíz kategória közül a Természet kate-
góriát megnyerte ezzel a fekete-fehér 
üregi nyulas képével.

Csaba nyulas témájával már többször 
találkozhattunk, legutóbb az orosz 
Arany Teknősön nyert velük abszolút 
győzelmet. Moszkvában vehette át a 
díjat, ahol 117 ország fotósai indultak 
a megmérettetésen. Csaba három el-
nyert díjjal és hat kiállított képpel lett a 
legeredményesebb pályázó, de a német 
Glanzlichter fotópályázaton is elsők 
lettek civakodó nyulai. Legelőször 
pedig tavasszal, a magyar Varázslatos 
Magyarország fotópályázaton lát-
hattuk őket, segítségükkel hatodszor 
nyerte meg azt a versenyt. De mi a titka 
nyulainak? 

A kitartás, a szüntelen lelkesedés, öt-
letek sokasága és persze a lankadatlan 
figyelem. Az üregi nyulak sorozatához 
tavaly márciustól októberig járt ki 
Bócsára, egy borókás, homokbuckás 

területre. Ez alatt az időszak alatt 72 
alkalommal volt kint a reggeli órák-
ban, mert olyankor voltak a legjobbak 
a fények egy sötét hátterű, ellenfényes 
témához, amelyben az üregi nyulakat 
fotózta, így az ugrálástól, verekedéstől 

felverődő homok is szépen látszik és 
egy különleges hatást ad a fotóknak. 
A nyuszicsalád különleges pillanatit 
megörökítő fotóiból érdekes módon 
nem a nyertes kép Csaba kedvence. 
A már korábban megismert, színes 
Háború és béke című kép került hozzá 
a legközelebb, amivel korábban, a már 
említett orosz pályázaton is nyert.

Egészen pontosan augusztus 15-én ké-
szült ez a fotó, és sose fogja elfelejteni, 
amikor aznap hazatért a fotózásból, 
családjának mondta is, hogy ez lesz az 
a kép, ami mindent visz. 
 
Csabáról tudjuk jól, hogy képeit 
soha nem a díjak reményében készí-
ti. Őt magát a fotózás izgalma hozza 
lázba, az, hogy kint lehet terepen, 
itt, a nyulak esetében is egyszerűen 

élvezte a helyzetet, ahogy figyelhette 
ezeket a szeleburdi állatokat. Persze 
azért az is motiválja, hogy minél 
jobb képet sikerüljön készítenie, de 
soha nem a díjakon gondolkodik 
ilyenkor.

Kedves Csabi! 

Köszönjük Neked ezeket a csodá-
latos meséket, melyek által a világ 
számos, egyre több pontján, az 
Óperencián innen, az Üveghegyen 
is túl megismerik Soltvadkert nevét. 
Köszönjük, hogy mindig új meséket 
társz elénk, melyek elvarázsolnak, 

melyeknek nem kell utánajárnunk, 
mert elhisszük, hogy mindig a győz-
tes mese tárul szemünk elé általad, 
valóság formájában. Apropó! Az év-
nek még nincs vége!

Supka Éva
forrás: Turistamagazin.hu

Sok jó dolog történt velem ebben az évben, de a CEWE PHOTO AWARD 
világpályázata szerintem mindent vitt! Az esélytelenek nyugalmával 
töltöttem fel pár képet, mivel erre a pályázatra érkezik a világon a 
legtöbb fotó. Így nem tápláltam túl sok reményt még a falra kerülésre 
sem. Aztán amikor megérkezett a hír, hogy megnyertem a természet 
kategóriát... hááát egy napig nem akartam elhinni. Aztán a díjátadón 
csak elhittem, hiszen magától a fotós legendától, YANN ARTHUS-
BERTRAND-tól vehettem át a díjat, aki a zsűri elnöke volt. Még most 
is csipkedem magam, hogy nem álmodtam-e.

HIRDETMÉNY
Soltvadkert Város Önkormányzata csatlakozott a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjrendszer 2020. évi pályázati fordulójához. 

FIGYELEM! 
A pályázatbeadáshoz az EPER-Bursa rendszerben egyszeri pályázói regisztráció szükséges, 

melynek elérése: https://bursa.emet.hu/paly/palybelep.aspx

Azok a pályázók, akik a korábbi pályázati évben regisztráltak a rendszerben,
már nem regisztrálhatnak újra, ők a meglévő felhasználónév és jelszó birtokában 

léphetnek be az EPER-Bursa rendszerbe.
A pályázói regisztrációt vagy a belépést  követően lehetséges a pályázati adatok rögzítése 

a csatlakozott önkormányzatok pályázói részére. A pályázati űrlapot minden évben újra fel kell 
tölteni! A személyes és pályázati adatok ellenőrzését és feltöltését követően

a pályázati űrlapot kinyomtatva és aláírva a települési önkormányzatoknál
kell benyújtaniuk a pályázóknak 

a csatolandó mellékeltekkel együtt (jogviszony igazolás, jövedelem igazolás).

Minden egyéb lényeges információ a www.emet.gov.hu (Bursa Hungarica) honlapon.

Pályázati űrlapok leadása a Polgármesteri Hivatal 2. sz. szobájában.
A pályázatok benyújtásának határideje: 2019. november 5.

    Kulturális, Sport- és Egészségügyi Bizottság
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Temerini Ferenc polgármesterjelölt
ÚJ LENDÜLET, RUGALMASSÁG, HISZEN SOLTVADKERT A KÖZÖS JÖVŐNK!

Tisztelt Választópolgárok! 
Kedves Soltvadkertiek! 

Amikor az ember egy közösség veze-
tésére vállalkozik, pontosan tudnia 
kell, hogy nem elegendő hangzatos 
ígéretekkel megnyerni a bizalmat a 
kampány időszakában.  Azt a bizal-
mat már sokkal korábban, évekkel, 
sőt évtizedekkel korábban meg kell 
szolgálni, ki kell érdemelni kemény 
munkával, tisztességgel. Ugyanakkor 
soha nem lehet hátradőlve, elégedetten 
nyugtázni, hogy mindennel végez-
tünk. Soha nem tudunk eléggé készre 
cselekedni. Soha nem mondhatjuk azt, 
hogy befejeztük. Mert a mindennapok 
újabbnál újabb kihívásokat támaszta-
nak elénk, a társadalmi, környezeti, 
jogszabályi változások éberséget, 
azonnal cselekvő, dönteni képes em-
bert és munkatársakat kívánnak.  Ab-
ban bízom, hogy az elmúlt évek alatt 
sikerült megismerniük többé-kevésbé 
azt a munkát, amit Soltvadkertért, a 
közös jövőnkért igyekeztem kifejteni. 
Alpolgármesterként, a Bács-Kiskun 
Megyei Közgyűlés Területfejlesztési 
Bizottságának elnökeként, falugaz-
dászként, helyi képviselőként a har-
madik ciklust töltöttem el városom 
szolgálatában. 
Jelölttársaim nevében is szeretném 
megköszönni ajánlásaikat, melyek 
jóvoltából indulhatunk az október 
13-i önkormányzati választáson. 
Jelöltjeink többsége független, párt-
nak nem tagja, elsősorban szakmai 
tapasztalatuk, képzettségük, tudásuk 
és személyiségük miatt gondolom 
azt, hogy kiváló vezetői lehetnek vá-
rosunknak. Listánkon szinte azonos 
arányban szerepelnek új jelöltek és 
rutinos képviselők, fiatalok és idő-
sebbek, nők és férfiak. Egy modern 
város működésének legfontosabb 
területein szerzett tapasztalatokkal 
rendelkező, képzett szakember-
csapatot ajánlok Önöknek, akiket 
talán nem is kellene bemutatnom, 
hiszen eddig is aktív szereplői voltak 
Soltvadkert közéletének. Nem zsák-
bamacskát kínálok tehát, hanem 
ismert, a saját szakterületükön elis-
mert vadkertieket.  Jómagam nagy 
megtiszteltetésnek tartom, hogy 
polgármesterjelöltként ilyen kiváló 
csapatot tudhatok magam mögött. 
Meggyőződésem, hogy egy város ve-
zetésének egyik legfontosabb feladata 
az, hogy egyensúlyt próbáljon találni 

korosztályok, különböző gazdasági 
érdekek, eltérő kulturális igények 
között. Jelölttársaim az eddigi érté-
kek megőrzése és folytatása mellett 
új lendületet és látásmódot adhatnak 
városunk fejlődésének, melynek ér-
dekében töretlenül kívánunk tenni 
a jövőben is a gyermekeink jövőjéért 
felelős szülőként, városunk gazdasági 
stabilitását és egyensúlyát biztosító 
vállalkozóként, a közösségeink iránt 
elhivatott polgárként, az Önök bi-
zalmából polgármesterként, illetve a 
mellettem álló csapat, mint képvise-
lők erősítenének a közös munkában. 
Amikor tervekről, programokról be-
szélünk, meg kell állapítanunk, hogy 
nincs új a nap alatt, hiszen időnként 
régi gondolatokat kell újraértékel-
ve tervezni. Nem teszek tehát úgy, 
mintha eddig nem lett volna szükség 
ezek rendezésére, de a városfejlesztés 
fontossági sorrendje gyakran felülírta 
az egyébként lényeges, szükségszerű 
és halasztást már nem tűrő problé-
mák kezelését, megoldását, és azt is le 
kell szögezni, hogy az önkormányzati 

munka kívülről sokkal egyszerűbbnek 
tűnik, mint ami a valóság. Közösen 
megfogalmazott, rövidtávú terveink 
közül néhány fontosat emelnék ki a 
teljesség igénye nélkül. Ezek között 
szerepel a városüzemeltetési kft. és a 
közterület-felügyelet megerősítése, új 
munkatársak alkalmazása, gépek, esz-
közök beszerzése, a város köztereinek, 
a Vadkerti-tó környékének megterve-
zése, gondozása kertépítő vállalkozá-
sok bevonásával, külterületeinken az 
illegális szemétlerakók felszámolása, a 
megelőzés és a szankcionálás rendsze-
rének kidolgozása.

Amennyiben lehetőségünk lesz rá, 
a megkezdett turisztikai fejlesztése-
inket folytatjuk, az elkészült hosszú 

távú turisztikai koncepció további 
ütemeit előkészítjük, melyek első 
lépéseiként korszerű játszóteret, a 
kempingben pedig új vizesblokkot 
építünk. Szeretnénk újragondolni 
városi rendezvényeink helyszíneit, 
időpontjait és a szervezés kérdéseit. 
Hosszabb távon szeretnénk helyet 
biztosítani a jövőben megépülő Bu-
dapest–Belgrád vasútvonal mentén 
létrejövő logisztikai központok egyi-
kének, melyek munkalehetőséget is 
teremtenek Soltvadkerten. 

Kérjük, hogy szavazatával támogasson 
bennünket, hogy mindezek a célok 
megvalósulhassanak!
Köszönöm megtisztelő figyelmüket! 

Temerini Ferenc
polgármesterjelölt 

Célunk,
•	 hogy	folyamatos	és	élő	párbeszédet	alakítsunk	ki	a	lakossággal,
	 településünk	egyházi	felekezeteivel,		a	vállalkozókkal,	
•	 hogy	a	Vadkerti-tó	Bács-Kiskun	megye	legigényesebb	és	leglátogatottabb	
	 szabadvízi	fürdőhelyévé	váljon,	tovább	fejlődjön	átgondolt	és	egymásra	
	 épülő	lépéseket	tartalmazó	fejlesztési	tervek	alapján,
•	 hogy	a	vállalkozói	réteg	tovább	erősödjön,	tevékenységük	segítése	által	új	
	 munkahelyek	létesüljenek,	és	mindent	meg	kell	tennünk	új	iparágak	
	 városunkban	történő	letelepedéséért,
•	 hogy	a	várost	elkerülő	út	megvalósuljon	a	megkezdett	tárgyalások	alapján,	
	 az	elkerülő	út	mentén	új	vállalkozások	részére	helyet	biztosítsunk,
•	 hogy	szebb,	rendezettebb,	kényelmesebb	és	biztonságosabb	köztereink,	
	 közterületeink	legyenek,
•	 hogy	családi	közösségi	terek	fejlesztésével,	gyermekbarát	és	ügyfélközpontú	
	 polgármesteri	hivatal	kialakításával	Soltvadkert	a	családok	városává	váljon,	
•	 hogy	WiFi-elérhetőséget	biztosítsunk	Soltvadkert	központjában,	
•	 hogy	városi	rendezvényeink	megújuljanak,	a	bor-,	gasztro-	és	üdülőturizmust	
	 összehangoljuk,	azok	egymást	erősítő	és	kiegészítő	ágazattá	váljanak.

VÁLASZTÁSOK 2019

Soltvadkerti önkormányzati választások
MINDEN FONTOS INFORMÁCIÓT MEGTUDHATNAK A VÁLASZTÓPOLGÁROK

Helyi Választási Iroda:	6230	Soltvadkert,	Kossuth	Lajos	u.	6.
Vezetője:	Dr.	Viszkók	Zoltán		Telefonszám:	06	78	480	144	(205-ös	mellék)		
E-mail:	jegyzo@soltvadkert.hu;	akto@soltvadkert.hu
Helyi Választási Bizottság:	Dr.	Laczi	Miklós	elnök;	Kárpátiné	Fogaras	Ildikó	tag;
Modok	Imre	tag	(6230	Soltvadkert,	Kossuth	Lajos	u.	6.)

Szavazókörök: 
001:	Arany	J.	u.	2.	(Tűzoltószertár)	elnök:	Nagyné	Veinhardt	Irén
002:	Kossuth	L.	u.	10.	(Művelődési	Ház	Könyvtára	elnök:	Vincze	Géza	Mihályné
003:	Kossuth	L.	u.	10.	(Művelődési	Ház)	elnök:	Gillich	Béláné
004:	Szentháromság	u.	1.	(Egyesített	Szociális	Intézmény)	elnök:	Májer	Ferenc	Jánosné
005:	Bocskai	u.	28.	(Bocskai	óvoda)	elnök:	Hegedűs	János
006:	Arany	J.	u.	3.	(Bölcsőde	épülete:	Hell	Henrietta

Október 13-án, vasárnap reggel 6 órától 19 óráig élhet minden választó-
polgár a szavazati jogával.
Az eddig ismert, hat helyszínen voksolhat minden választásra jogosult. 
Három szavazólapot kap mindenki, kivéve azokat, akik nemzetiségi ho-
vatartozásukról rendelkeztek (Soltvadkert esetében németek és romák), 
ők négy ívet vihetnek be a szavazófülkékbe. 
Egyik szavazólapon a polgármesterjelöltek neve szerepel. Soltvadkerten két 
jelölt közül szavazhatnak EGY személyre. (Ha mindkettőt jelölik, akkor 
érvénytelen a szavazás.) 
A második szavazólapon a helyi képviselő-jelöltek közül nyolc képviselőt 
választhatnak ki. 
Érdemes tehát először végigolvasni a névsort, és azután eldönteni, hogy 
ki lesz az a nyolc személy, akinek bizalmat szavaznak. Fontos tudni, hogy 
amennyiben nyolc főnél több jelölést tesznek, akkor érvénytelen lesz a 
szavazás. Nyolcnál kevesebb személyre lehet szavazni, akkor is érvényes! 
A harmadik szavazólapon a felsorolt pártok, jelölő szervezetek közül egyet 
lehet jelölni, ez alapján alakul meg a megyei közgyűlés. A több jelölés szin-
tén érvénytelenné teszi a szavazást. 
A negyedik szavazólapot csak a nemzetiségi választók kapják meg, akik 
5 jelöltre, vagy kevesebbre szavazhatnak. Fontos, hogy a nemzetiségi lista 
zöld lapon, zöld borítékban szerepel, tehát nem szabad összekeverni, és a 
zöld borítékot le kell zárni!  
Ha valaki elrontotta a szavazólapját, kérhet újat a bizottságtól. 
Mozgóurnát is lehet igényelni a választást megelőző pénteken 16 óráig, 
illetve a választás napján déli 12 óráig. 
FONTOS! A személyi igazolványát és a lakcímkártyát mindenki vigye 
magával, akinek valamilyen oknál fogva nincs személyi igazolványa, a 
kormányablak rendkívüli ügyfélfogadással reggel 6-19 óráig fogadja az 
ügyfeleket és kiállítja az ideiglenes személyi igazolványt.
A jelölő szervezetek, pártok külün-külön kettő főt, delegálhatnak a 
számláló bizottságba, a független képviselők is egyénenként kettő fővel 
képviseltethetik magukat, illetve 1-1 fővel a választási bizotságba is. Így 
az eredetileg 3+2 tagból álló bizottság igen népesre is duzzadhat a jelölt-
létszámok ismeretében. 
Akinek a választásokkal kapcsolatosan kérdése merül fel, kérhet informá-
ciót telefonon, e-mailben, vagy személyesen is felkeresheti a helyi választási 
irodát. 

Az alábbi felsorolásban a jelöltek neveit együtt láthatják.
A következő oldalakon azonban különbontottuk annak megfelelően, hogy 
milyen párthoz, szervezethez tartoznak a jelöltek. 
Így megtalálják a FIDESZ-KDNP polgármesterjelöltjét és képviselőjelölt-
jeit, akik a „Közös Jövőnk Soltvadkert” szlogent választották (11-14. oldal) .
A Momentum egy képviselőjelöltjét (14. oldal).
A „Civil összefogás a városért” szlogennel fémjelzett csapat polgármester-
jelöltjét és a mögötte felsorakozó jelölteket viszont itt mindenki független 
jelölt, annak ellenére, hogy csoportot alkotnak (15-17. oldal).
Majd megtalálják azokat a független jelölteket, akik egyetlen párthoz vagy 
szervezethez sem kapcsolódnak (18-19. oldal).
Végül a nemzetiségi jelöltek listája olvasható (20. oldal).

MINDENKI ÉLJEN ÁLLAMPOLGÁRI JOGÁVAL!

A jelölteket aszerint soroljuk fel,
ahogyan a szavazólapon szerepelnek majd.

POLGÁRMESTERJELÖLTEK:
Medgyes Attila Jenő  ............................... (független) 
Temerini Ferenc  ...................................... (FIDESZ-KDNP)    

EGYÉNI JELÖLTEK:
1. dr. Pozsgai Boglárka  ........................... (FIDESZ-KDNP)
2. Weppert Sándor  .................................. (független)
3. Szabadi Lívia  ........................................ (független)
4. Trapp Nándor  ..................................... (független)
5. Haskó László ........................................ (FIDESZ-KDNP)
6. Cseke-Kutasi Katalin  ......................... (független)
7. Kárász András  ..................................... (FIDESZ-KDNP)
8. Medgyes Attila Jenő  ........................... (független)
9. Zsikla Győző  ........................................ (független) 
10. Udvarhelyi Attila  .............................. (független)
11. Bezsenyi László .................................. (független)
12. Homoki Pál  ....................................... (független)
13. Lantosné dr. Mayer Zsuzsanna  ...... (FIDESZ-KDNP)
14. Lakatos Attila  .................................... (független) 
15. Galántai Norbert ............................... (FIDESZ-KDNP)
16. Sztojka József  ..................................... (független)
17. Molnár Elvira  .................................... (FIDESZ-KDNP)
18. Zsikla Tamás  ..................................... (FIDESZ-KDNP)
19. Bathó Zoltán  ...................................... (független)  
20. Szabó Attila  ....................................... (Momentum Mozgalom)

A nemzetiségi listát a 20. oldalon találják
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Soltvadkert a közös jövőnk
A FIDESZ-KDNP KÉPVISELŐJELÖLTJEI

     KÁRÁSZ ANDRÁS

Kárász András vagyok és bátran 
mondhatom: életterem Soltvadkert. 
Emlékszem, már általános iskolás 
koromban kijelentettem: itt fogok 
élni. Információ rendszerszervezői 
diplomával rendelkezem, így mun-
kámból adódóan többször csábítottak 

nagyvárosba dolgozni. Maradtam, és 
egyáltalán nem bánom. Városért sokat 
tevő családból származom, biztosan ez 
is közrejátszik abban, hogy itt teleped-
tem le. Feleségemmel, aki tanítónő, 
27 éve vagyunk házasok, két gyerme-
künk van. Református presbiterként 
az egyház által képviselt értékrendeket 
képviselem. Aktív sportolóként min-
dig hangoztatom a sport fontosságát 
és támogatni igyekszem minden lehe-
tőséget, ami a sportfejlesztéseket illeti. 
17 éve dolgozom Soltvadkert város ön-
kormányzatában. Először a pénzügyi 
bizottság munkájában vettem részt, 
majd 2010-től az oktatási bizottság 
elnöke lettem. A 2014-es választások 
óta a pénzügyi bizottságot vezetem. 
Természetesen nagyon sok egyeztetés 
zajlik a város lakosait nagymérték-
ben érintő területekről: egészségügy, 

közlekedés, közbiztonság, pályázatok, 
illegális szemétlerakás, vendégmunká-
sok, fejlesztési stratégiák stb. A jelen-
legi városvezetés döntéseinek legfőbb 
szabálya: addig nyújtózkodj, ameddig 
a takaród ér. /Realitás/. Ameddig én 
képviselő leszek, a végsőkig ragasz-
kodni fogok ehhez az egyszerű elvhez. 
Ez teremti meg ugyanis azt a pénzügyi 
Stabilitást, ami lehetővé teszi a jelen-
legi és jövőbeni pályázatokban rejlő 
lehetőségek kihasználását. Ez teremti 
meg a nem pályázható, önerőből tör-
ténő beruházások megvalósítását is. 
/Folyamatosság/.  
Tudjuk azt, hogy sok mindenen vál-
toztatni kell. Több kommunikációra, 
a nagyobb horderejű döntéseknél 
részletesebb egyeztetésre, egységes 
működési és ügyintézési rendszerre 
van szükség. A szabályokat megsze-

gőkkel szembeni karakánabb fellépés 
nélkül nem várhatunk változásokat. 
A város működését immár megismer-
ve szeretnék tovább dolgozni a város 
fejlődéséért. Kiemelt területként kell 
kezelni a turisztikai fejlesztéseket, és 
mindent meg kell tenni egyéb ipari 
beruházások megvalósításáért.
„Soltvadkert a közös jövőnk”, kérjük, 
szavazatukkal támogassanak minket!
Kárász András képviselő, a pénzügyi 
bizottság elnöke
Remélem, olyan képviselő-testület 
alakul, ahol tettre kész és egyben 
kompromisszumkész lesz mindenki. 
Közös bölcsességgel – a lakosságot is 
belevonva – tovább tudjuk gyorsítani 
Soltvadkert fejlődését. Amennyiben 
Ön elégedett volt az elmúlt 17 évben 
végzett munkámmal, kérem, hogy sza-
vazatával támogasson a választáson.

     HASKÓ LÁSZLÓ

Született soltvadkerti vagyok, apai és 
anyai ágon sváb – hithű evangélikus és 
református – felmenőkkel, akik az em-
bertelen időkben is embernek maradtak. 
Technikusi agrárvégzettséggel választott 

szakmámban dolgozom szőlőtermesz-
tésben és méhészetben. Mindkettőt több 
mint ötven éve gyakorlom a mai napig 
is. Feleségem Madácsi Zsuzsanna női 
fodrász, van egy 14 éves nagyfiunk, aki 
szeptembertől nyolcadik osztályos lesz.
A soltvadkerti méhészcsapatnak 34 éve 
vagyok a vezetője. A Soltvadkerti Gaz-
dakörnek 1990 óta vagyok tagja és 20 
éve az elnöke. A MAGOSZ és a Nemzeti 
Agrárgazdasági Kamara választott tiszt-
ségviselőjeként a helyi Agrárbizottság 
elnökeként – többek között – a helyi 
termőföldek adásvételét véleményezzük.
17 éve vagyok önkormányzati képviselő. 
Három ciklusban voltam-vagyok bizott-
sági elnök, egyszer környezetvédelmet és 
mezőgazdaságot, kétszer pedig oktatást, 
művelődést, egészségügyet és sportot 

érintő feladatokkal. Bizottsági tagként 
minden bizottságnak voltam már tagja, 
így rálátásom van minden területre. 
Vannak témakörök, amelyeket érdemes 
továbbvinni, átgondolni. Az új felállású 
testület feladata kell, hogy legyen a mai 
lakossági elvárásokat szem előtt tartó 
döntések meghozatala.
Vannak fontos és figyelmet érdemlő 
szakterületek, most csak egyet-kettőt 
emelek ki:
Közbiztonság – Fontos! A városban, 
üdülőterületen, tanyavilágban, ezt 25 
éves polgárőri szolgálat alapján látom. 
Munkahelyek – Fontos! Fiaink, lánya-
ink itthon tudnak-e maradni? Ez a mi 
kisvárosunk továbbfejlődésének egyik 
legfontosabb kulcsa. Ugyanilyen fontos, 
hogy az itthon maradt idős vagy már 

egyedülálló szülők feje felett is legyen egy 
szociális biztonsági háló – mint eddig is 
– de továbbfejlesztett formában.
Cél lehet a Vadkerti-tónál elindított 
beruházások befejezése után – mint öt 
éve is említettem – a meleg vízre építeni 
a fejlesztést. A közeljövőben elkészülő 
elkerülő út szintén kínál lehetőséget 
arra, hogy mellette új vállalkozások te-
lepedjenek le.
Remélem, olyan képviselő-testület 
alakul, ahol kompromisszumkész lesz 
mindenki. Közös bölcsességgel – a lakos-
ságot is belevonva – eredményt érhetünk 
el, a véleménykülönbség nem lehet gátja 
a jó döntéseknek. Ha Ön elégedett volt 
az elmúlt 17 évben végzett munkámmal, 
kérem, hogy szavazatával támogasson a 
választáson.

     GALÁNTAI NORBERT

1983-ban születtem Kiskunhalason.
Szüleim Galántai Károly és Homolya 
Ágota tősgyökeres soltvadkerti lako-
sok, így én is gyeremekkorom óta itt 

élek. Az az értékrend, amit az ember 
otthonról hoz, végigkíséri egy életen át. 
Nálunk ezt ezekkel a szavakkal lehetne 
jellemezni: hit, akarat, emberség, alá-
zat, munka. Azt gondolom, hogy há-
lásnak kell lennem ezért a neveltetésért.
Általános iskolámat helyben végeztem, 
majd ezután Kiskunhalason érettsé-
giztem a II. Rákóczi Ferenc Szakkö-
zépiskolában. Ezt követte a kecskeméti 
GAMF.
Közben mindig is a családi borászat-
ban segítettem, ezért szőlész-borász 
végzettséget is szereztem Kiskőrösön. 
Az iskolák után természetesen a Csalá-
di Pincészetünkben dolgozom.
2011-ben feleségül vettem Pivarcsi 

Esztert és az azóta született kettő fiú-
gyermekünket neveljük boldogságban. 
Máté 2012-ben jött világra, Dávid pe-
dig 2015-ben született. 
Tapasztalatból mondhatom, hogy a 
szülőség megváltoztat. Fontos saját 
gyermekeink boldogulása, jövője. Ezért 
is vállaltam el a jelöltséget. Fiatalos 
lendülettel fontosnak tartanám a kö-
zösségi terek fejlesztését. A soltvadkerti 
tanintézmények jövőnk zálogai.
A Hegyközség és önkormányzat kö-
zötti együttműködés fontos lenne. A 
turisztikai fejlesztések folytatása fontos 
a város életében, komplex szolgáltatá-
sokat kell ma már nyújtani. Összekap-
csolható szolgáltatásokból nincs hiány.

Aktívan próbálok részt venni a helyi 
borlovagrend, az evangélikus egyház, 
valamint a város sportéletében és a 
hegyközségben is.
Az önkormányzat kezében voltak, 
vannak és lesznek is mindig a tárgyi 
és anyagi eszközök, lehetőségek. 
Ezeknek a felhasználásában együtt-
működésre van szükség.
Fontos, hogy megszólítsuk egymást.
Úgy gondolom, hogy összeállt egy 
olyan csapat Vadkerten, amely képes 
lehet városunk jövőjét jól irányítani.
Előre is köszönöm a bizalmat, 
mellyel megtisztelnek engem és a 
csapatunkat.
Soltvadkert a közös jövőnk!

     DR. POZSGAI BOGLÁRKA 

Általános iskolába Soltvadkertre jártam, 
míg a középiskolát Kiskunhalason vé-
geztem el. A Szegedi Tudományegyetem 
Állam- és Jogtudományi Kar jogász sza-
kán szereztem diplomát, majd a sikeres 
szakvizsga után visszatérve Soltvadkert-

re, nyitottam meg ügyvédi irodámat 
2010-ben, amelyben azóta is dolgozom.  
A családom nagy része itt él és dolgozik 
Soltvadkerten. Nagy öröm számunkra a 
párommal, Májer Albinnal, hogy 2018 
karácsonyán megszületett kisfiunk, 
Marián, akinek a születése még jobban 
arra sarkall, hogy Soltvadkertet még 
élhetőbb, a fiatalok számára is vonzó 
várossá kell alakítani. Olyan lépése-
ket kell tennünk ez irányban, hogy a 
fiatalok tanulmányaik elvégzése után 
is ide, Soltvadkertre térjenek vissza, 
és ne csak a hétvégéiket töltsék itthon. 
A munkám során sokat beszélgetek 
ügyfeleimmel a várost érintő kérdések-
ről is. A jelenlegi képviselő-testület tagja 
vagyok és a pénzügyi és ügyrendi bizott-
ságban is dolgozom. Az öt év sok min-
denre rádöbbentett, hiszen mindaddig, 

amíg az ember ebben a körforgásban 
nincsen benne, addig kívülről szemlél-
ve nem látja az önkormányzati feladatok 
nagy részét. Nagyon fontosnak tartom, 
hogy egy egységes képviselő-testület 
alakuljon, amely a városunk lakóival is 
jól kommunikál, és ez alapján az itt élők 
úgy érzik, hogy problémáik meghallga-
tást, majd ezt követően a lehetőségekhez 
mérten megfelelő megoldást nyernek. 
Fontosnak tartom a gyermekeink el-
ismerését, így lassan két éve a testületi 
üléseken igyekszem a gyermekeink által 
elért rangos eredményeket összeszedni 
és azt megosztani a lakossággal. Lehe-
tőségeimhez mérten azon leszek, hogy 
a városban lévő játszóterek megszépülje-
nek, biztonságosak legyenek, és további 
játszóterek is épüljenek, ahol gyerme-
keink jól érezhetik magukat. Termé-

szetesen a felsorolt célokon túl sok más 
megoldandó feladat is van, amelyet egy 
személyben senki nem tud megoldani, 
ehhez egy lendületes csapat kell. Hiszem 
és vallom, hogy becsületes, tisztességes 
hozzáállással és szakértelemmel, a köz 
érdekében végzendő munkámmal hoz-
zásegíthetem városunkat ahhoz, hogy 
az új kihívásokra reagálni képes, mind-
annyiunk számára még büszkébben 
vállalható város lakói lehessünk. Úgy 
gondolom, hogy egy részben megújuló 
testület a tapasztalt tagokkal új lendüle-
tet és fiatalos szemléletet tud hozni Solt-
vadkertnek. Amennyiben a következő 
ciklusban is megtisztelnek azzal, hogy 
Soltvadkert város képviselője legyek, 
úgy kérem, hogy az októberi választás 
során szavazzanak rám és az általam is 
támogatott csapatra.

     MOLNÁR ELVIRA 

1991-ben születtem Kiskunhalason, 
a Csábori Kétsorban nevelkedtem fel. 
Szüleim, Kriszt Erzsébet és Molnár 
Kálmán is Soltvadkerten élnek, s már 
nagyszüleim is vadkerti lakosok voltak. 
A családunk minden tagjának fontos volt 

a helyi közösségben való aktív részvétel. 
Szorgalmas, kitartó munkára tanítottak, 
több civil szervezetnek aktív tagjaként, 
társadalmi munkában segítem sikeres 
munkájukat. A Soltvadkerti Lovas 
Klub működését jómagam a háttérben 
segítem, míg édesanyám az elnökség 
tagjaként tevékenykedik.
Első diplomámat 2014-ben szereztem 
meg Szegeden andragógia szakon, regi-
onális és kulturális rendezvényszervező-
ként. Az egyetem elvégzése közben több 
szakmai képesítést szereztem pénzügyi 
területen. Az oklevél megszerzése után 
saját vállalkozást alapítottam itt, Soltvad-
kerten, amely ma is sikeres vállalkozás-
ként működik. A vállalkozás keretében 
rendezvényszervezéssel és online marke-
tinggel foglalkozom. A vállalkozásnak a 
legtöbb feladatot a járásunk hírportáljá-

nak, a VIRA Magazinnak az üzemelteté-
se adja. Mindemellett a Dél-alföldi Civil 
Információs Centrumok szakmai vezetői 
feladatait látom el. Munkám során min-
dig csapatban dolgoztam. Rendezvények 
szervezésében, lebonyolításában rutint 
szereztem.
Fiatalabb képviselő-jelöltként engedje 
meg nekem az idősebb korosztály, hogy 
elsőként a középiskolásokhoz, fiatal 
felnőttekhez szóljak, hiszen bennük van 
városunk jövője. Más településekhez 
hasonlóan, Soltvadkerten is fő problé-
maként jelenik meg a fiatalok elvándor-
lása. Velük együtt a tudás és tapasztalat 
is elköltözik a településünkről. Nagyon 
fontos, hogy ezeket az értékeket a fiatal-
jainkban megbecsüljük és megőrizzük. 
Én hiszem és vallom, hogy igazán ak-
kor tudunk tenni a városunk jövőjéért, 

megújulásáért, ha közösen akarunk 
tenni érte.
Jómagam is családalapítás előtt állok, így 
számomra nagyon fontos, hogy egy olyan 
városban nevelkedjen a gyermekem, ami 
egy nyugodt, biztonságos, gyermek- és 
fiatalbarát település. Célom, hogy Solt-
vadkert egy családbarát várossá váljon.
A legfontosabb értéknek tartom az 
embert, az egyéniség tiszteletét, az önis-
meretet, a hazaszeretet, a hitet, az alkotó 
képességet, a munkát és a szorgalmat. 
Képviselőként ezekkel az alapkövekkel 
fogok dolgozni. Úgy vélem, hogy most 
igazán lendületes, fiatalos és sokoldalú 
emberek alkothatják a jövő vezetését, 
amennyiben egységben tudunk dolgozni.
Kérem, támogassanak szavazatukkal 
engem és a Fidesz által támogatott kép-
viselőjelölteket!

     LANTOSNÉ
     DR. MAYER ZSUZSANNA

Szegeden születtem és végeztem iskolá-
imat: a József Attila Tudományegyetem 
Állam- és Jogtudományi Karán sze-
reztem jogi és Európa-jogi szakjogászi 

diplomát, majd a Pénzügyi és Számviteli 
Főiskola pénzügyi-vállalkozási szakértő 
szakán végeztem. Szegedi ügyvédi iro-
dában eltöltött éveim alatt megszereztem 
jogi szakvizsgámat is. 
Férjem Lantos Szabolcs, akivel kettő 
csodás gyermeket nevelünk: Danit és 
Esztit. Szabolccsal 2009-ben alapítottuk 
meg a Lantos Családi Pincészetet és 
nyitottuk meg Borházunkat. A családi 
vállalkozás mellett mezőgazdasági 
pályázatok írásával foglalkozom, és a 
Bács-Kiskun Megyei Területfejlesztési 
Kft. projektmenedzsereként a megyében 
lévő önkormányzatok projektjeinek si-
keres lebonyolításában vállalok szerepet. 
2007-től hat évig Soltvadkert aljegyzője-
ként dolgoztam, ez idő alatt megismer-
tem a várost és az itt élőket, így ma már 

szívből soltvadkertinek érzem magam. 
Lokálpatrióta vagyok, ezért mindig fe-
lelősséget éreztem lakóhelyemért és az 
itt élőkért, aljegyzőként sokat tehettem. 
Igyekszem szerepet vállalni a közösségi 
munkában: az óvodai és iskolai szülői 
közösségben, a Soltvadkert Jó Itthon 
Egyesület, a Soltvadkerti Gazdakör 
munkájában, és családommal részesei 
vagyunk a soltvadkerti katolikus egy-
házközség életének. Aljegyzőként és 
vállalkozóként szerzett tapasztalataim 
alapján úgy érzem, hogy valós képem van 
az itt élők problémáiról és városunk lehe-
tőségeiről. Mindig is fontosnak tartottam 
az emberekkel való közvetlen kapcsolat 
kialakítását. A város vezetésének kom-
munikációját is így szeretném képviselő-
ként megújítani, olyan valós párbeszédet 

kialakítani, amely által a lakosság értesül 
az aktuális és közérdekű információkról, 
a város vezetése pedig a lakók és vállal-
kozók problémáiról. Őszinte kommu-
nikáció, hatékony megoldás, ezt vallom. 
Közösséget kell teremtenünk együtt, 
hiszen az összefogás minden közösség 
legnagyobb ereje. Turisztikával érintett 
vállalkozóként szívügyem a város köz-
életének felpezsdítése, a bor-gasztro- és 
üdülőturizmus összekapcsolása, városi 
rendezvényeink átgondolása, szakértő 
kezekbe adása, így az a térség kiemelt tu-
risztikai célpontjává válhat, amit méltán 
megérdemel. Lelkiismeretességem, veze-
tői tapasztalatom, az önkormányzatnál 
végzett eddigi munkám és szakértelmem 
alapján úgy érzem, hogy a város fejlődé-
séért szeretnék és tudok tenni. 
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Soltvadkert a közös jövőnk
A FIDESZ-KDNP KÉPVISELŐ JELÖLTJEI

     ZSIKLA TAMÁS

Becsület és tisztesség, tisztelet, család, 
munka, kitartás, mások megbecsülése. 
Első hallásra lehet, hogy hangzatosnak 
tűnnek ezek a kifejezések, viszont úgy 
gondolom, hogy 55 éves fejjel már hatá-
rozottan kijelenthetem: ezeket az erénye-
ket tartom fontosnak magam és mások 

számára is. Ha a soltvadkerti választók 
megtisztelnek bizalmukkal, és a követke-
ző ciklusban képviselőként szolgálhatom 
a Várost, akkor is ezek mentén szeretnék 
dolgozni. 
Tősgyökeres soltvadkertiként és lokálpat-
riótaként mindig azon voltam, hogy nép-
szerűsítsem a Várost, a Vadkerti-tavat, a 
vadkerti borokat, a vadkerti fagyit, a sok 
vállalkozást és a szorgalmas, kitartó vad-
kerti embereket, és elmondhassam, sok 
mindent köszönhetek Soltvadkertnek. 
Budapesten szereztem gépész-üzemmér-
nöki majd később pénzügyi diplomát, és 
ezt követően számomra egyértelmű volt, 
hogy Soltvadkerten szeretnék maradni. 
Egy nagy állami vállalatnál, a Medicor-
nál kezdtem dolgozni gyártástervező-
ként. Feleségem, dr. Szőke Éva, a K&H 
bank fiókvezetője, Eszter lányunk Bajára 

jár, Tamás fiunk a Budapesti Műszaki 
Egyetemre.
Többek között büszke vagyok arra is, 
hogy a Vadkert Komszolg Kft. akkori 
ügyvezetőjeként 1993-ban tevékeny 
részese lehettem Soltvadkert várossá 
avatásának.
Immár 25 éve az Akker-Plus Kft.-nél dol-
gozom, ahol 2015 óta a cégvezetői felada-
tokat látom el. Örülök annak, hogy egy 
olyan magyar tulajdonú vállalkozásnak 
lehettem és lehetek munkatársa, mely eb-
ből a régióból indulva mára országos elis-
mertséget tudhat magáénak, és az ország 
egyik legnagyobb építőanyag-forgalmazó 
cége lett. Főképpen az itt szerzett tudás 
és tapasztalat bátorít arra, hogy sokak 
felkérését és biztatását elfogadva vállaljak 
képviselőként önkormányzati munkát. 
Tisztában vagyok azzal, hogy ez milyen 

felelősséget és feladatokat jelent, mivel 
egy ciklusban már megbíztak a választók 
ezzel a feladattal. A jelenlegi ciklusban 
pedig a pénzügyi bizottság külsős tagja-
ként segítem a testület munkáját. Nagyon 
fontosnak tartom, hogy továbbra se adó-
sodjon el a város, minden évben legyen 
stabil és működtethető költségvetése. 
Továbbra se történjenek átgondolatlan, 
a pillanatnyi – egyébként pedig gyorsan 
múló – népszerűségszerzés érdekében 
hozott felelőtlen döntések. Mindemellett 
fontos az egység megtartása, a higgadt és 
tárgyilagos hangnem, a vállalkozókkal, 
a véleményformálókkal és a lakossággal 
való hatékony párbeszéd. Mindenkinek 
nem lehet és nem is szabad megfelelni, 
viszont hatékony kommunikációval so-
kak számára meg lehet értetni dolgokat 
és egymást.

     SZABÓ ATTILA

Szabó Attila vagyok, 29 éves nemzetközi 
bérszámfejtő. Egy befektetési vállalat hét 
európai, egy közel-keleti és egy afrikai 
országban lévő irodájának végzem a bér-

számfejtését, jelenleg kb. 400 emberét.
A munkámat kizárólag angolul vég-
zem, mert az adott országokban élő 
alkalmazottakkal és az ott működő ha-
tóságokkal, partnercégekkel vagyok napi 
kapcsolatban. A mindennapjaimban 
használt megoldásorientált működést 
szeretném alkalmazni az önkormány-
zatban is. A város honlapját szeretném 
angolra fordítani, hogy több turistához 
eljuthasson otthonunk híre.
Indulásomnak két fő indoka van: szeret-
ném megtárgyalni a lakosság véleményét 
kikérve egy szupermarket megnyitását 
Vadkerten, és bérszámfejtőként a mun-
kavállalókkal tervezek együtt dolgozni, 
szakmámból kifolyólag úgy érzem, hogy 
sok embernek tudnék segíteni.

Jelenleg sokan járnak át Kiskőrösre 
és Kiskunhalasra vásárolni, mert ott 
nagyobb a választék, és a piaci verseny 
miatt jobbak az árak. Úgy gondolom, 
hogy meg kellene próbálni itthon tartani 
a vásárlókat, hiszen a helyben elköltött 
pénz az egész városnak kedvez. Tisztá-
ban vagyok vele, hogy a 2000-es évek 
elején már volt szó róla, viszont az elmúlt 
15 évben a város felépítette erős iparát. 
Jelenleg az egész országban vadkerti 
termékeket lehet vásárolni, az itt gyár-
tott fóliát és szemeteszsákot használják 
Győrtől Debrecenig, és a vadkerti bort 
az ország összes vendéglátóegységében 
örömmel fogyasztják.
Az elmúlt években sok szép fejlesztést 
hajtott végre a városvezetés európai 

uniós forrásokból is. Képviselőként 
egy olyan Soltvadkertért fogok 
dolgozni, amely nem függ mások 
támogatásától. Egy erős, összetartó 
közösséget kell kovácsolnunk, amely 
nem hagyja hátra a gyengéket és a 
kiszolgáltatottakat.
Emiatt tervezem szorgalmazni az er-
dőtelepítést: a testület hozzájárulhatna, 
hogy levegyen az emberek válláról a 
fűtési szezon jelentős terheiből, és kör-
nyezetünket egészségesebbé és szebbé 
tehetnénk.
Szabadidőmben olvasok, bokszolok vagy 
az erdőmmel foglalkozom.
Amennyiben szimpatikusnak találja a 
programomat és megtisztelne a bizal-
mával, szavazzon rám október 13-án.

A Momentum képviselőjelöltje

Medgyes Attila Jenő polgármesterjelölt
CIVIL ÖSSZEFOGÁS A VÁROSÉRT

Kedves Soltvadkertiek,
kedves választók!

A csapatom és én, Medgyes Attila 
Jenő a változás lehetőségét kínáljuk fel 
Önöknek/Nektek az idei önkormány-
zati választásokon. Úgy gondoljuk, 
hogy mi olyan polgári értékrendet 
követő közösség vagyunk, ami nem 
megy el a kisember gondjai, problémái 
mellett. Ezeken változtatni szeretnénk 
őszinte párbeszéddel, építő tervekkel, 
ötletekkel és leginkább lendületes 
cselekedetekkel! Felelősnek érezzük 
magunkat a városunkért és lakóiért, 
hiszen életünk és munkánk ide köt, 
emiatt úgy érezzük, hogy a tetteink is 
meghatározzák településünk jövőjét! 
Csapatommal a Civil Összefogás a 
Városért (CÖV) néven ismerkedtetek 
meg már jó néhányan a közösségi 
oldalakon, de személyesen minden-
napjaink munkásembereiként látjátok 
őket. Legtöbbjük civil szerveződések 
vezetői, tagjai, akik a soltvadkerti 
közösségi élet aktív részesei, és te-
vékenységeik különböző területeket 
ölelnek át. Így alkotva egy befogadó, 
alkalmazkodásra képes egészet. Szak-
tudásukat, emberi értékeiket befek-
tetve szeretnék a város javát szolgálni, 
mint azt egy képviselőnek kötelessége 
és felelőssége lenne tenni. Ennek a 
kerekasztalnak a nem létező élére ke-
rültem mint polgármesterjelölt.
47 éves vagyok, boldog párkapcsolat-
ban élek három gyermek apukájaként. 
Gyermekeim mindennél jobban szere-
tem, ők azok, akik megfiatalítanak és 
kondiban tartanak. 
26 éve élek Soltvadkerten. Ami a ne-
vemhez köthető, hogy 15 évvel ezelőtt 
útjára indítottam, sikerre vittem a 
Soltvadkerti BMW találkozót. Két 
éve pedig feltámasztottuk a Tavirózsa 
Családi Fitness és Kalandparkot, vala-
mint a Vadkerti-tó partján a csúszdát 
üzemeltetem családommal. Ezek 
mellett pedig munkám a BMW már-
kajelzésű autók tuningolása, egyedi 
felépítése és kivitelezése. Bár turbója-
vítással foglalkozom hivatalosan, de 
számos területen autodidakta módon 
képzem magam. Hiszem azt, hogy a 
józan ész, élettapasztalat, nyitottság és 
helyzetfelismerés megtanít arra, amire 
nagyon sok iskola nem képes, a kreatív 
és önálló gondolkodásra. Amit még 
fontosabbnak tartok, hogy az ember 
munkássága tetteiben mérhető. Tehát 
amit mondok, azt nem csak mondom, 

hanem teszem is. Stílusom nyersen 
őszinte, ez lehet riasztó. Viszont a 
fejlődéshez kell a lendület, a városi ér-
dekeket érvényesítő képesség, az, hogy 
ne tántorítsanak el a nehézségek attól, 
hogy megtaláljam a problémákra a 
megoldást. 
Jelöltségem gondolatát az indította el, 
hogy számos helyzetben úgy éreztem, 
Soltvadkert városban, a Vadkerti-
tóban és környékében sokkal több 
potenciál, lehetőség, érték van, mint 
amit a jelenlegi városvezetés felhasz-
nálna annak érdekében, hogy az itt élő 
emberek többségének életminősége 
javuljon. Mit értek ez alatt? Leginkább 
azt, hogy két ágazatra támaszkodik 
a város jelenleg, a szőlőtermesztés 
és -gazdálkodásra, valamint a mű-
anyagiparra. Mindkettő ágazat fontos 
a helyiek életében, de a jobblétre szánt 
ifjúságból sokan nem viszik tovább a 
családi gazdálkodást, és nem tartják 
vonzónak a műanyagipar által nyúj-
totta munkahelyi lehetőségeket. 
Egy harmadik ágazat létrejöttével 
komoly léptékű fejlődés indulhatna 
több területen is a kereskedelemben, 
szolgáltató- és szórakoztatóiparban, s 
az ágazat, ami ezt elősegítené: az ide-
genforgalom. Ehhez nem elég fajsúlyos 
önkormányzati vonalon gondolkodni, 
mellé kell társulnia az üzleti, vállal-
kozói szemléletnek, mely profitot 
generál. Önfenntartást, önellátást és 
visszaforgatást igényel, a komplex 
együttműködés más területekkel hoz-
hat átütő sikert. Csapatunk tagjainak 
egyes vállalásai mind ok és okozati 
kapcsolatban vannak. Egy új rend-
szer részei, melyek elősegítik ennek 
az ágazatnak látványos megjelenését. 
Ehhez azon-
ban nélkü-
lözhetetlen az 
együttműkö-
dés, a helyben 
élők segítsége 
és munkája. 
A sport, az 
egészség, a 
hagyomány, a 
szórakozás és 
turizmus egy-
másra épülé-
sével sokszínű 
lehetőséget 
adhatunk vá-
rosunk na k . 
Ezek haza-
vonzhatnák 

tanult és ambiciózus fiataljainkat, 
biztosítva a város jövőjét, fékezvén 
az elöregedést. Fontos folyamat ez, 
hosszú távú terv, aminek részfolya-
matai, megalapozása a mi feladatunk 
és kötelességünk lehetne, erre kérek 
lehetőséget. 
Első lépésben teremtsünk alapot: 
tiszta, rendezett környezettel; hulla-
dékgazdálkodási problémák felszá-
molásával; a közbiztonság javításával; 
őszinte elszámolással és tájékoztatás-
sal; s mindazokkal, melyeket társaim 
javasolnak, felelősséget vállalnak. 
Támadhatnak azzal, hogy ígérek! Igen, 
mert más lehetőség perpillanat nincs a 
kezemben, amivel megmutathatnám, 
hogy mennyire szenvedélyem lett en-

nek a településnek a boldogulása. Tu-
dom, hogy szenvedély nélkül minden 
munka csak kényszer!
Győzelemként értékelem a képviselői 
pozíciót is, de új vezetői irányelvek 
kellenek. Válasszátok a pozitív, építő 
szándékú, problémát nem kerülő tet-
teim és gondolataim. Kérlek bennete-
ket, fontoljátok meg, mire van igazán 
szüksége városunknak! 
Szavazatoddal támogasd a szenvedé-
lyes munkát, őszinte szavakat, hogy 
városunknak ne csak büszke múltja, 
hanem ígéretes jövője is legyen! Fog-
junk össze és tegyünk együtt Soltvad-
kertért!

Medgyes Attila Jenő
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Civil összefogás a városért
FÜGGETLEN KÉPVISELŐJELÖLTKÉNT INDULNAK

     LAKATOS ATTILA

Kedves Soltvadkertiek,
kedves szavazók!

43 éves leszek a szavazás napján, 
és a legnagyobb ajándék lenne 

számomra, ha a város jólétét olyan 
kezekbe helyeznétek, melyek segí-
tenek, megőriznek és szeretettel ad-
nak. Nincs tapasztalatom képvise-
lőként, de munkásságom a Birkózó 
Szakosztályban és vállalkozásom-
nak sikerei mindig boldog mosolyt 
varázsolnak, ahogy a számomra 
legkedvesebbek is, a családom! 
Két kamasz gyermek édesapjaként 
fontosnak tartom, hogy települé-
sünk fejlődésében teret kapjanak 
a fiatalság igényei és olyan mun-
kahelyek, lehetőségek teremtése, 
melyek vonzóvá teszik a fiatalok 
számára az itthon maradás érzését 
és a lokálpatriotizmust. Célkitűzé-
sem elsősorban a kis- és középvál-
lalkozók, helyi termelők segítése, 

fórumokkal, közösségi felületek 
létrehozásával, melyek a hasonló 
munkakörben dolgozóknak segí-
tenek az információk cseréjében, a 
problémák felderítésében és meg-
oldások keresésében. Fontosnak 
tartom a szakmai napokat, ahol 
elismerjük a kisebb vállalkozások 
fontosságát, valamint támogatjuk 
a fiatalok vállalkozói kedvét infor-
mációkkal, kedvező koncepciókkal. 
Fontosnak tartom a helyi termékek 
figyelemmel kisérését, reklámozá-
sát, értéktárba felvételét.
Szívügyem a sportolási lehetőségek, 
sportturizmus fejlesztése nem csak 
versenysport tekintetében, hanem a 
tömegsportolási vonalon is. Jó len-
ne, ha helyileg minden sportlétesít-

mény a „nyitott kapuk” elvét valla-
ná, és mindenki számára elérhető 
színtereket biztosítana a sporthoz. 
Ezenfelül lobbizni szeretnék egy 
termálvizes fürdő és tanuszoda 
mellett, úgy, ahogy a birkózóterem 
ügyében is tettem, szívem-lelkem 
beleadva! Turizmus tekintetében a 
tó körüli fejlesztések kapcsán fon-
tos lenne a túraösvények és futásra, 
sétára alkalmas utak karbantartása 
is. Edzőtáborok, osztálykirán-
dulások kiváló helyszíne lenne a 
Vadkerti-tó, ezek szervezésében 
szívesen segédkeznék tapasztala-
tommal, ötleteimmel.  Szavaza-
toddal adj szabad pályát, hogy jövőt 
teremthessünk gyermekeinknek! 
Tegyünk együtt Soltvadkertért!

     CSEKE-KUTASI KATALIN

Kedves Soltvadkertiek,
kedves szavazók!

46 éves egyszerűen szókimondó, ha-
tározott, a jó célért mindent elkövető 

empatikus nő vagyok. Házasságban 
élek, egy csodálatos kisfiam szü-
letett.  Lényeges számomra, hogy 
tudjak segíteni embereknek, mivel 
én is sok viszontagságot éltem át, 
így az tudja igazán mások helyzetét 
átérezni, aki ápolta a családja bete-
geit, aki tudja, milyen távol lenni a 
szeretett családtagtól. Pályafutásom 
a közösségi életben így kezdődött, 
egy beteg gyermek megsegítésével, 
amit követett a többi jótékonysági 
esemény, majd pár jó szándékú 
ember összefogásával jött létre a 
Tündérkéz Jótékonysági Egyesület, 
melynek vezetése az én megtisztelő 
feladatom. Közösségünk munkája 
arra sarkallt, hogy magasabb szin-
teken tudjak olyan együttműködé-

seket létrehozni, melyek segítik a 
város szociális hálójának vakfoltjait 
rendezni. Felelősségvállalásaim is 
eköré csoportosulnak: a családok 
támogatása, a hagyományok tiszte-
lete, a nehéz helyzetben élők segítése. 
Helyi támogató programok létre-
hozása fontos ügyeket karolna fel: 
az egyik ilyen fontos az újszülöttek 
utáni egyszeri helyi támogatás, ami 
szigorú egészségügyi szabályozáshoz 
lenne kötve; valamint a gyermeket 
egyedül nevelők problémáinak fel-
mérése is egy elhanyagolt terület, 
mely segítségért kiált. Hiszem, hogy 
a városi összefogás keretében sokat 
segítene az önkormányzat közre-
működése a kismama-műszakok 
szorgalmazásával, valamint nyáron 

a kisiskolás korúak jutányos napkö-
zi gyermekfelügyeleti rendszerének 
kialakításával, ezáltal munkahelyek 
teremtésével. A városi játszóterek 
korszerűsítése, rendszeres karban-
tartása és védelme kerítéssel szív-
ügyem és célkitűzésem.
Hagyományőrzés tekintetében köte-
lességünk lenne a magyar értékeket 
és ünnepeket megőrizni gyerme-
keink részére, ezért ezen ünnepek 
tartása, hagyományainak fokozott 
megismertetése a mi felelősségünk, 
ahogy környezetünk megóvása is, így 
a rendszeres virág-, bokor- és faülte-
téssel nevelhetnénk gyermekeinket 
jó szokásokra. Szavazataikkal segít-
senek, hogy segíthessek! Tegyünk 
együtt Soltvadkertért!

     BATHÓ ZOLTÁN

Kedves Soltvadkertiek,
kedves szavazók!

34 éves, őszinte, alapos, pontos 
ember vagyok. Boldog házasság-

ban élek, egy kisfiú büszke apuká-
jaként. Soltvadkerti származású 
és itt élőként, bár sokak számára 
kevésbé ismert lehetek, mert 
munkáim nem közösségi tereken 
folynak, de mindig is érdekeltek a 
közösségi tevékenységek, valamint 
városunk boldogulása, fejlődése. 
A számok szeretetét és az állatok 
világának védelmét érzem legkö-
zelebb magamhoz, és vállalásaim 
is ezekhez köthetők. Pénzügyi 
vonalon végeztem több képzést, 
és főiskolát munka mellett, emiatt 
érzem testhez állónak felelősség-
vállalásaim. A pénzügyi és pályá-
zati projektek anyagi felügyeletét, 
kiegyensúlyozott városgazdálko-
dást, a város pénzügyeit tekintve 

elengedhetetlennek tartom a pre-
cíz elszámolást, az átlátható ügy-
viteleket és az erről való tájékozta-
tást. Szakmai tudás tekintetében 
teljes mértékben megbízható 
döntés lennék, szakmai tapasz-
talatom is évtizedes pénzügyi 
síkon. Emellett másik kiemelten 
fontos területnek tartom a felelős 
állattartást, állatvédelmet, mely-
lyel a soltvadkerti kutyaiskola 
vezetőjeként aktívan jelenleg is 
foglalkozom. Megoldásra vár a 
kóbor ebek ügye, ebrendészet ki-
alakítása, valamint ivartalanítási 
akciók és állatvédelemi feladatok, 
melyekben segítségére lehetnék 
tapasztalatommal, utánajárásom-
mal a városnak. Az állatvédelem 

mellett nagy hangsúlyt helyez-
nék csapatom tagjaival együtt a 
környezetvédelemre, egészséges 
városra és tiszta városképre.  
Soltvadkert levegőszennyezett-
ségének kérdését már évek óta 
egy olyan sarkalatos pontnak 
gondolom, melyben felelősségünk 
fellépni, hiszen magasak a rákos 
megbetegedési arányok, és felső 
légúti problémák köthetők a be-
szippantott levegő minőségének 
mértékéhez. Egészségünknél 
pedig mi lehetne fontosabb? 
Kérem, szavazzanak bizalmat 
szakértésemnek, amit legjobb 
tudásommal, munkámmal fo-
gok meghálálni! Tegyünk együtt 
Soltvadkertért!

     SZTOJKA JÓZSEF

Kedves Soltvadkertiek,
kedves szavazók!

A képviselőjelölti mezőny legifjabb 
tagja vagyok, 24 éves, és a soltvad-

kerti cigányságból származom, ami 
cseppet sem könnyíti meg a helye-
zetem, mivel a fiatalságom mellé a 
származásom, valljuk be őszintén, 
előítéletet szül. Sokan nem értik, 
hogy mit keresek én itt, mit is sze-
retnék. Mit tudhatok, amiért érde-
mes lenne rám szavazni? Ismerem a 
cigány kultúrát és szokásokat, ame-
lyekben felnevelkedtem, tudom, mi-
lyen nehéz onnan kitörni, fiatalként 
boldogulni, többre vágyni, megállni 
a helyem és elfogadtatni magam. Egy 
olyan határmezsgyére kerül ilyenkor 
a cigány fiatal, ami nagyon nehéz 
döntés elé állítja. Megmaradni saját 
kultúrájában, vagy törekedni egy új, 
ismeretlen, jobb felé, ezáltal gyakran 
meg nem értetté válni családjában. 

Szorgalommal, becsülettel, alázattal 
megdolgozom azért, hogy hátrányos 
előítéleteket küzdjek le, fontosnak 
tartom, hogy nemzetiségem ifjainak 
példával szolgáljak, hogy vannak 
más lehetőségeik. Programom is 
részben eköré csoportosul, segíteni 
szeretnék a nemzetiségi integráció 
helyi megvalósításában, közben-
járni, hogy a cégek és intézmények 
lehetőséget adjanak munkaterü-
leteken, illetve segítsék felkínált 
képzési lehetőségekkel az adott 
szakterületen a fiatalt, aki ki szeret-
ne törni előnytelen körülményeiből. 
Fontosnak tartom a külterületi fej-
lesztéseket, ahol méltatlan helyzet 
uralkodik, a közvilágítás, a rendes 
utak és a csatornázottság hiánya 

gyakran problémát okoz. Ezeken 
változtatni, tudom, nem egyszerű, 
de ha többen tudnak a problémák-
ról, nagyobb az esély a javulásra, 
ennek lennék szószólója. Örömmel 
vettem tudomásul, hogy a külterü-
letek szemételszállítási problémája 
a programomban való megjelenés 
után gyors és aktív tettekre sarkallta 
az önkormányzatot, sok év várako-
zás után elérhető közelségbe került 
a megoldás, ezt szívből köszönöm! 
Reményt ad, hogy a továbbiakban 
is sok terv, ötlet valósulhasson meg 
együttműködéssel. Szavazatoddal 
támogasd az esélyegyenlőséget, 
hogy kevesebb előítélet, több mo-
soly születhessen! Tegyünk együtt 
Soltvadkertért!

     SZABADI LÍVIA

Kedves Soltvadkertiek,
kedves szavazók!

Helyi lakosként 35 éve vagyok nyil-
vántartásba véve, szüleim remek 

elveket, nagy hitet, sok szeretetet 
adva neveltek, és ennek köszönhe-
tően mindig is az emberek segítése, 
őszinte empátia volt a célom, az ál-
mom. Kereskedő családban nőttem 
fel, ezért a kommunikáció fontossága 
családom révén nem csak tanult, 
hanem öröklődő is. Tanulmányaim 
terén is ilyen irányokban találtam 
meg számításom, művelődésszer-
vező diplomámmal a helyi idősgon-
dozásban helyezkedtem el, közel hét 
évig szolgáltam szeretettel az idősek 
érdekeit, segítettem problémáikat, 
munka mellett kezdtem el tanulni a 
gyógymasszőr szakmát, mely kinőtte 
magát olyannyira, hogy hat éve ez-
zel foglalkozom kisvállalkozóként. 
Jelenleg is tanulok egészségfejlesztő 

mentálhigiénikusnak. Ezek inspirál-
tak arra, hogy saját és mások egész-
ségügyi helyzetén javítva képviselő-
jelöltként induljak. Számos oldalról 
megközelítve kutattam, felmértem, 
hogy mik a problémák, hiányosságok 
és igények. Ezért ki kell mondanunk: 
a helyi egészségügyi vonalon sürgető 
változtatásokra lenne kívánalom, ezek 
kapcsán pedig lépéseket, javaslatokat 
kell tenni: az orvoshiány orvoslására, 
orvosi és gyógyszertári ügyelet ren-
dezésére, a szűrővizsgálatok helyben 
elvégzésére, a legfontosabb szakel-
látások legalább havi egyszeri helyi 
elérésére (ha fizetősen is), valamint 
egy önkormányzati idősek otthona 
megvalósítására is lenne igény, amely-
hez előnyt jelenthet sok éves idősgon-

dozási és egészségügyi tapasztalatom, 
rálátásom. 
Az egészségügy fejlesztése mellett 
fontosnak tartom a megfelelő, min-
denki számára elérhető kommuni-
kációs csatornákat és a tájékoztatás 
fontosságát. Sok segítséget nyújtana 
helyileg egy tájékoztató füzet kiadása 
a közintézmények dolgozóiról, felada-
taikról, elérhetőségükről. Hasznos 
lenne létrehozni egy önkormányzati 
online segítségnyújtási vonalat, mely 
segítené a panaszok, kérdések és kü-
lönböző megkeresések feldolgozását, 
megfelelő helyre irányítását. Sza-
vazatoddal támogasd az egészséges 
kommunikációt, hogy legyen egészség 
és kommunikáció is! Tegyünk együtt 
Soltvadkertért!
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Független képviselőjelöltek

     TRAPP NÁNDOR

42 éves tősgyökeres soltvadkerti, meg-
győződéses lokálpatrióta vagyok, három 
kisfiú édesapja, párom szintén itt dolgozik 
védőnőként. Általános iskola utáni tanul-
mányaimat Székesfehérváron folytattam, 

híradástechnika szakon szereztem szak-
mai végzettséget. Ezután Kecskeméten 
dolgoztam a Videoton-Samsung szerviz-
ben, majd ’98-tól saját vállalkozást indítot-
tam Vadkerten. 2000-ben megkezdtem a 
kábeltévé-hálózat újjáépítését, így 2002-től 
az új, optikai alapú hálózaton elérhető lett 
a tévészolgáltatás mellett a nagysebességű 
szélessávú internet- és a telefonszolgáltatás 
is. Most is ez a fő tevékenységem, egyben 
hivatásom is.
Munkámból és családi hátteremből adódó-
an mindig nagyon fontos volt számomra a 
város fejlődése. Nagyapám kőművesmes-
terként, édesapám építésztechnikusként 
a fél várost felépítették a legnehezebb 
időkben, én hasonló tevékenységet végzek 
most a saját szakterületemen. Rengeteg 
emberrel vagyok napi kapcsolatban, át-

látom, átérzem a gondokat és igényeket, 
így széleskörű rálátást kapok a megoldási 
lehetőségekre is. Az elmúlt évek történései 
kapcsán úgy látom, hogy nagy szükség 
lenne a városvezetésben ezekre a tapasz-
talatokra és látásmódra. Vallom, hogy csak 
úgy lehet eredményes képviselői munkát 
végezni, ha minél több lakos álláspontját 
ismerjük, hiszen elsősorban mégiscsak 
őket kell képviselni. Egy Önkormány-
zatnak mindenekelőtt a helyi lakosság 
felé kellő alázattal, a helyi vállalkozók felé 
pedig a maximális tisztelettel kell lennie.
Felelőtlen és elcsépelt ígéreteket nem kívá-
nok tenni, azokkal tele van a padlás már 
20-30 éve. Amit vállalni tudok, az felelős 
szakmai hozzáállás sok hittel, kitartással, 
a helyi érdekek kőkemény képviselete meg-
alkuvás nélkül. Sok általam is fontosnak 

tartott téma van – a 2007 óta megoldatlan 
orvosi és gyógyszertári ügyelet, a hulla-
dékkezeléssel kapcsolatos anomáliák meg-
szüntetése, a fejlesztésekkel, beruházások-
kal kapcsolatos szervezési hiányosságok 
felszámolása, a turisztikai fejlesztési-mene-
dzselési koncepció hiányának orvoslása, az 
útfelújítások felgyorsítása -, amelyek mind 
valós megoldásra várnak. Ez csak néhány 
példa, ezeken felül is folyamatosak az új 
kihívások, feladatok, amelyeket legjobb 
tudásom szerint szeretnék kezelni.
Úgy érzem, hogy az eddigi tevékeny-
ségemmel és a több, mint húsz éves 
vállalkozói tapasztalatommal felelős, 
lelkiismeretes, fiatalos lendületű, követ-
kezetes munkát tudnék végezni képvi-
selőként is. Ehhez kérem és köszönöm 
támogatásukat!

     HOMOKI PÁL

Tisztelt Választópolgár! 

Hány apostola volt Jézusnak? 12! 
A 12. jelöltként kérem köszönettel szava-
zatát és támogatását az idei önkormány-
zati választáson. Ahogy öt éve, egyházi 
emberként ezúttal is függetlenül és szigo-
rúan középen állva indulok.

Úgy hiszem, elsősorban a helyi evangéli-
kus közösség, de az egész város ismeri a 
közösségért végzett eddigi szolgálataim 
sorát, oktatásban, városi szerveződések-
ben, civil megmozdulásokban, társa-
dalmi szerepvállalásban, ökumenikus 
együttműködésben... Ha újra bizalmat 
kapok, ezeket kívánom erősíteni. 

Nem osztom azt a véleményt, amit sokan 
hangosan kiabálnak, hogy Soltvadkerten 
minden rossz, mert épült egy záportó, 
megújul az üdülőövezet, apró lépésekkel 
haladunk az évtizedek óta várt elkerülő 
út felé, de tény: elkényelmesedett a város 
és annak vezetése, és öreguras kimért-
séggel sajnos 20-30 éves szokásjogok 
szerint működünk, kívülről nézve néha 
döcögünk.
Éppen ezért, tőlem függetlenül, mikor 
szavazni megy, kérem gondolja végig: kik 
a jó jelöltek Önnek? Olyanokat válasszon, 

akik már eddig is önzetlenül tettek ezért 
a városért, adtak és nem elvettek, és van 
elég erejük továbbra is tenni érte. 30 
évvel a rendszerváltás után itt az ideje 
soltvadkerten is a fiatalításnak, a generá-
cióváltásnak! Tetterős fiatal jelöltek sorát 
látjuk pártszínekben vagy függetlenül, 
mindenki tud közülük választani saját 
meggyőződése szerint.

Programom a Facebookon megtalálható:
1. Vadkerti CSOK, fiataljaink hazatele-
pítése lakhatási támogatással, hogy ne 
fogyjon el Vadkert. Minden évben tíz 
hazatelepülő fiatal család kapjon négy-
millió forint ingatlanépítési vagy -vásár-
lási támogatást, a tősgyökeres vadkerti 
családok gyerekei, unokái jöjjenek haza 
Pestről és itthon éljenek! Ez tíz év alatt 
száz új család, a gyerekekkel együtt kb. 
4-500 lakos. Ki ne szeretné itthon tudni, 
maga mellett a gyerekeit, unokáit?!

2. Fesztivál tér a Vadkerti-tóra, ahol kor-
látlan számú színvonalas program ren-
dezhető a nyaralók megzavarása nélkül 
a tó túlsó, hátsó felén. 
3. Műanyag tüzelés felszámolása!
Az általam vezetett halotti anyakönyvi 
adatok szerint városunkban sajnos ki-
ugróan magas a rákos megbetegedések 
száma. Mind itt élünk, mind ezt a levegőt 
lélegezzük be, télen sötétedés után néha 
alig lehet kimenni az utcára. 
4. Városi uszoda, babaúszás, úszóiskola 
(ne Kiskőrösre járjunk úszni több milli-
óért) sportuszoda, idősúszás.

Ha elnyertem bizalmát, kérem, adja sza-
vazatát a 12. számú Homoki Pál jelöltre, 
azaz rám!
Hány apostola / tanítványa volt tehát 
Jézusnak? 12! 

Köszönöm szépen!

     BEZSENYI LÁSZLÓ

Az elmúlt időszakban képviselőként 
nagyon fontosnak tartottam a város fej-

lődését, a helyi vállalkozások segítését, 
hiszen a településnek jelentős mértékben 
biztosítja a munkahelyeket, megélhetést, 
megtartó erőt. Bár az önkormányzat 
kevés vállalkozásra alkalmas területtel 
rendelkezik, ezért támogatnám egy ipari 
park létrehozását az új vállalkozások ré-
szére. Természetesen egy nagyberuházás 
oldaná meg a fiatal, jól képzett munka-
erő helyben maradását, az elvándorlás 
csökkentését, amely kormányzati támo-
gatás nélkül nehezen valósítható meg. 
Véleményem szerint fontos a turizmus, 
az idegenforgalom fejlesztése, de a sport-
ra, az egészséges életmódra nevelésre 
és az egészség megőrzésére is jelentős 

anyagi erőt kell fordítani. Tudom, ez 
nem csak önkormányzati feladat, hanem 
hozzáértő szakemberek irányításával, 
társadalmi összefogással, a város anyagi 
támogatásával lehet eredményes. Úgy 
gondolom, ez mind az itt élő emberek 
érdekeit kell, hogy szolgálja.
Nagyobb figyelmet kell fordítani a be-
ruházások pályázatokkal kapcsolatos 
előkészítő munkáira, hogy a döntések 
után a legrövidebb időben és leghatéko-
nyabban készüljenek el az adott fejlesz-
tések, mert ezzel jelentős nagyságrendű 
megtakarítás érhető el. Ehhez szüksé-
ges a lakossággal való jóval szorosabb 
együttműködés, tekintettel kell lenni 

véleményükre, javaslataikra, melyekre 
rövid időn belül részletes tájékoztatással 
kell szolgálni. Mindent meg kell tenni, 
hogy a település útjainak, közterületei-
nek rendben tartása jelentősen javuljon, 
ezért a városüzemeltetés fejlesztését, 
avagy más formában való működését 
támogatnám.
Úgy gondolom, hogy vállalkozóként, 
képviselőként eddig is felelősséggel vé-
geztem a rám bízott feladatokat.
Ha a tisztelt választók is úgy látják, hogy 
szakmai felkészültségemmel, tapasztala-
tommal továbbra is a város javát, érdeke-
it tudom szolgálni, akkor ehhez kérem és 
köszönöm a további bizalmat.

Független képviselőjelöltek

     WEPPERT SÁNDOR

Azért döntöttem az indulás mellett, 
mert úgy érzem, rengeteg remek cél és 
jó ötlet felmerült az utóbbi hetekben a 
jelöltek részéről, viszont a kérdés az, 
ki az, aki képes elérni, hogy meg is 
valósuljanak? Ha bizalmat szavaznak, 
akkor én igyekszem bebizonyítani, 
hogy alkalmas vagyok erre.

Tősgyökeres soltvadkertiként több 
mint 20 éve gyümölcstermesztéssel 
foglalkozom. Feleségemmel, Gellén 
Szilviával közel 30 hektáron ter-
mesztünk körtét és bodzát. Három 
gyermekünk, Míra, Boldizsár és Ábel 
jóvoltából átlátom a szülői örömöket, 
feladatokat és gondokat az óvodától 
az egyetemig. A harangozó néni fia-
ként barátkoztam meg az evangélikus 
templommal. Jelenleg a gyülekezet 
presbitereként tevékenykedem már a 
második ciklusban.
Végezettségemet illetően magasépítész 
technikus, valamint kertészmérnök 
vagyok. Munkámat mindig próbáltam 
igényesen, színvonalasan végezni. Több 
szakcikkem megjelent a Kertészet-
Szőlészet Magazinban, egyéb újsá-
gokban. Tagja vagyok többek között 
a Soltvadkerti Gazdakörnek, a keceli 
Fresh-Fruit TÉSZ felügyelő bizottsá-

gának, a megyei Kertészeti Innovációs 
Csoportnak. Ezáltal rálátásom van a 
gazdatársadalomra itthon és külföldön.
Lokálpatriótaként szívügyem a város 
fejlesztése és felvirágoztatása. Az elmúlt 
tíz évben számos kezdeményezésnek 
voltam mozgatórugója és közreműkö-
dője. A birkózó szakosztály versenyző-
jeként kezdődött, majd a különböző 
közösségi munkák – mint szemétsze-
dés, kerékpárút-felfestés, nádvágás, 
óévbúcsúztató futás, bormaraton és 
triatlonversenyek – szervezésében 
bontakozott ki. A Soltvadkert Jó Itt-
hon Egyesület alapító tagja és titkára 
vagyok. Több tóparti programot, 
jótékonysági akciót és sporteseményt 
szerveztünk együtt.
A sport mindig meghatározta az éle-
temet. Tízéves koromtól kezdve bir-
kóztam. A szörfözés egy harminc éve 
tartó szerelem! A futás és a triatlon már 

érettebb korban talált meg: teljesítettem 
több Iron Man versenyt és számos 
maratont. Hat éve jégkorongozom a 
kiskőrösi Rénszarvasok csapatában. 
Ezen sportok mindegyike nagy teljesít-
ményekre és küzdelemre ösztönöz. Ez 
az élet más területein is belém ivódott.
Főbb céljaim:
1. Innovációs bizottság létrehozása, 
olyan helyi vagy Soltvadkerthez kötő-
dő szakemberekkel, akik segítenék a 
városfejlesztési projekteket.
2. Építésztechnikusként a beruházások 
tervezésének előkészítésében, a helyi 
érdekek figyelembe vételével, majd a 
kivitelezés minőségi színvonalának 
ellenőrzésével próbálnám segíteni a 
testület munkáját.
3. Nemzetközi üzleti kapcsolatok ki-
alakítása. A diplomás fiatalok számára 
vonzó munkahelyek teremtése verseny-
képes fizetéssel.

     ZSIKLA GYŐZŐ

56 éves soltvadkerti szőlész-borász 
és méhész vagyok, nős, három gyer-
mek édesapja.  Édesapám, Zsikla 

József és édesanyám, Freidinger 
Erzsébet szintén soltvadkerti szü-
letésűek (Szarvaskút), és már gyer-
mekkoromban „beavattak” a szőlő-
termelés rejtelmeibe. Harminc éve 
végzek valamilyen közösségi munkát: 
Független Ifjúság országos alelnök, 
Metész gazda-érdekképviselet alelnök, 
országgyűlési képviselő, az Ország-
gyűlés Területfejlesztési Bizottságának 
alelnöke, Megyei Közgyűlés bizottsági 
külső tag, önkormányzati képviselő, 
bizottsági elnök, stb. Programom nagy 
része az interneten a zsiklagyozo.blog.
hu oldalon „Milyen legyen Soltvad-
kert?” címen olvasható. 

Főbb pontjai a következők: 
• A felújításra kerülő keskeny utcákat – 
ahol lehet – ki kell szélesíteni. 
• Igényesebb szobrokat Soltvadkertre! 
A legnagyobb királyunk, Szent István 
szobra a legkisebb a főtéren, és aki előtt 
fejet hajtott fél Európa, nálunk szégyen-
kezve lehajtja a fejét.  
• A fiataloknak lakhatási támogatást 
biztosítani: Az önkormányzat lehetősége 
szerint adjon a lakásvásárláshoz vagy 
akár az albérlet fizetéséhez támogatást az 
itt letelepülő, itthon maradó és munkát 
vállaló képzett fiataloknak. 
• Az önkormányzat vállaljon szerepet 
különböző egészségügyi szűrővizsgálatok 
megszervezésében és népszerűsítésében.

• A tisztább levegő érdekében határo-
zott fellépést: a belvárosban található 
nagyobb üzemekben a vegyestüzelést 
be kell tiltani! A hulladékkal tüzelőket 
felderíteni és megbüntetni.
• A Hulladékudvarnak jól megközelít-
hető helyen kell maradni és szigorúbb 
fellépés szükséges a szemetelőkkel 
szemben úgy belterületen, mint a 
külterületen. 
Programom jelentős részét több-ke-
vesebb sikerrel eddig is képviseltem, 
amennyiben a választópolgárok meg-
tisztelnek bizalmukkal, ezt a munkát 
tapasztaltabban és határozottabban 
folytatom.

     UDVARHELYI ATTILA

Mint intézményvezető alapvető felada-
tom a helyi általános iskolai nevelés-
oktatás irányítása, szervezése kollégáim 
segítségével. A gyermekekkel való fog-

lalkozásaink céljai egyértelműek, mint 
ahogy az is, elképzeléseink megvalósítá-
sa elképzelhetetlen a szülők, a városunk 
közösségének támogatása, közreműkö-
dése nélkül. Iskolánk, mivel Soltvadkert 
egyetlen iskolája, szerves része kell, hogy 
legyen a társadalmi életnek, színesítve te-
lepülésünk rendezvényeit, kapcsolatokat 
ápolva a civil szervezetekkel, vállalkozá-
sokkal. A közéletiség, melyhez kötődő 
szerepvállalásom evidens számomra, 
motivált és motivál arra, hogy önkor-
mányzati képviselőként is tevékeny-
kedjem. Úgy vélem, az önkormányzati 
munkában kamatoztatva a kapcsolat-
rendszereimet, tapasztalataimat, széle-
sebb körű rálátásomat, hozzájárulhatok 
városunk élhetőségének biztosításához.

Igazgatói beosztásomhoz igazodva im-
már három cikluson keresztül pártoktól 
független önkormányzati képviselő vol-
tam, s dolgoztam városunk érdekeit szem 
előtt tartva. Munkásságomat tetteim kell, 
hogy igazolják, melynek megítélését a 
Tisztelt Választópolgárokra bízom! Az 
új választási ciklusban újra független je-
löltként indulok. Amennyiben méltónak 
találnak az önkormányzati képviselői 
tisztségre, ígérhetem, hogy becsülettel, 
tisztességgel, következetességgel fogom 
azt ellátni. Vallom, hogy Soltvadkert 
előtt még nagy lehetőségek állnak. 
A Vadkerti-tó, a hozzá kapcsolható tu-
rizmus hatalmas lehetőség, igazi kincs. 
Folyamatos fejlesztése elengedhetetlen. 
Maguk a vadkerti emberek is mindig 

kreatívak voltak, élen jártak a hasznos 
gazdasági ötleteikkel. Jelenleg is sok a jól 
működő vagy épp dinamikusan fejlődő 
vállalkozás, de tudjuk, képzett fiataljaink 
itthon tartását ez nem oldja meg. Folya-
matosan keresnünk kell a munkahelyte-
remtésre, a lakosságszám megtartására, 
növelésére is a megoldásokat. Sok fontos 
fejlesztésen vagyunk túl, vagy épp zajlik 
a megvalósításuk. De igen, van még 
tennivalónk, amit a lakossággal együtt-
működő konstruktív, bizalmi, nyugodt 
légkörben tudok elképzelni!
Hiszek Istenben! Bízom Magyarország, 
ezen belül Soltvadkert erejében, fejlődé-
sében, de nem csak bízom benne, hanem 
legjobb tudásom szerint kívánok tenni is 
érte!
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Boldog születésnapot!
AKI A VIRÁGOT SZERETI, ROSSZ EMBER NEM LEHET

Gál Józsi bácsi 90. életévét töltötte szeptember 26-án. Az Ifjúság ut-
cában élő... nem is tudom milyen jelzőt keressek, mert jó ember az 
biztos, de hogy idős ember, az nem igaz. Az Anyakönyv szerint per-
sze szépkorú már egy ideje, de a személyes találkozás bizony komo-
lyan megkérdőjelezi az papíroson sárguló dátumot, mert minden 
túlzás nélkül akár húsz évet is letagadhat nyugodt szívvel. De Józsi 
bácsi nem akarja letagadni, hiszen annyi bölcsességet, tapasztala-
tot, élményt és emléket gyűjtött össze, hogy vétek lenne egy apró 
magvacskáját is elejteni. Hiszen ezek a magvak termő talajra talál-
nak családja körében, akik nagy szeretettel veszik körül az apát, a 
nagyapát, a dédnagyapát, aki a virágokat is nagyon szereti. 

Fiatalos lendülettel és nagy örömmel 
fogadta Lehoczki Ferenc polgár-
mestert az ünnepi díszoklevéllel, a 
város ajándékával barátságos ottho-
nában, ahol mozgalmasan telnek a 
napok. Nem csak azért mert lánya és 
András unokája vele élnek, hanem 
mert a család apraja és nagyja sűrű 
vendég a papánál, aki minden percet 
kihasznál, hogy éberen tartsa testi és 
szellemi frissességét. Olvas, rejtvényt 
fejt, internetezik, verset ír, kártyázik 
a barátaival és beszélget imádott 
unokáival, akikről ódákat zengett. 
Fia lányainak, Borinak, Csengének, 
Lucának és Jankának nem csak szép-
ségéről, hanem sokoldalúságukról, 
okosságukról, bátorságukról, hiszen a 
17 éves Csenge jelenleg éppen Auszt-
ráliában tanul cserediákként három 
hónapig. De hosszan hallgathattuk 
Andris méltatását is, aki az egyetlen 
fiúunoka és egy két lábon járó lexikon 
a papa szerint. Dóriról, aki már két 
dédunokával, Noémivel és Petrával is 
megajándékozta Józsi bácsit. Közben 
megérkezett fia is, csatlakozva felesé-
géhez és két lányukhoz, akik el tudtak 
jönni az ünnepi alkalomra. Aztán pár 
perc múlva jöttek a szomszédok Józsi 
bácsi köszöntésére, Hajnalka, a szom-
szédasszony, finom piskótatekercset 
sütött, de már mentek is tovább, csak 

szerették volna a napján köszönteni 
a kedves szomszédot. Nem is tudom 
mikor tudta elmondani félszavakban, 
hogy a bócsai kissrácból miként lett 
lokálpatrióta soltvadkerti, aki a ktsz 
főmérnökeként háromszáz embert 
irányított, és onnan is ment nyugdíj-
ba. De másodállásban az önkormány-
zatnál is igényt tartottak munkájára, 
személyére, és mint műszaki előadó 
segítette a város mindennapjait. Vég-
zettségét illetően vízügyi mérnök, 
aki két és fél évet még vegyészként is 
tanult Veszprémben, de, mint mesélte, 
a családi kassza akkoriban nem bírta 
el a taníttatását. Sokoldalúságát persze 
már ifjú éveiben megalapozta, amikor 
először is elektroműszerésznek tanult 
a fővárosban. Ingázva a főváros és 
Soltvadkert között, a vonaton ismerte 
meg az igaz szerelmet, melyből 1955-
ben házasság lett. Felesége fodrászként 
dolgozott, és 82 éves lenne, ha igen 
fiatalon, 46 évesen el nem szólította 
volna az örökkévalóság. Józsi bácsi 
azóta a családjának, gyerekeinek, 
unokáinak él, akik közül Bori, a mama 
nyomdokaiban lépdelve, egy fővárosi 
szalonban készül elsajátítani a fodrász 
szakma minden titkát. Amint mesél-
ték, a papa vigyázott az unokákra kicsi 
korukban, hozta-vitte őket óvodába, 
iskolába, ott segített, ahol tudott. 

Közben képkereteket készített hob-
biból és körberámázta a családot, sőt 
igen különleges képeket is készített a 
hulladék faanyagból, ezek lakásának 
szép díszei. Vidám történetáradatá-
ban csak akkor torpant meg kicsit, 
amikor sorra vette, hogy már senkije 
sem maradt a korosztályából. Négy 
testvére már mind előrementek, mint 
ahogyan barátai is. A kártyapartnerek-
kel persze minden szerdán találkoznak 
hol egyiküknél, hol a másiknál, így 
aztán Kővári Nándi bácsival és Má-
tyus Lajos bácsival napi kapcsolatot 
ápol. Ottjártunkkor éppen a hétvégét 
tervezték, amikor együtt lesz a nagy 
család, és hogy ez nem csak terv 
maradt, arra bizonyíték a fotó, ahol 
közösen ünnepelték meg a papa kilenc 
csodálatos évtizedét. Én pedig régi res-
tanciámnak is eleget teszek, amikor a 
kedves olvasók Józsi bácsi Borköszön-
tőjét olvashatják. Ezzel a verssel nyerte 
meg két évvel ezelőtt a szüreti napokon 
a borversíró verseny egyik kategóriá-
ját, és már akkor megbeszéltük, hogy 
egyszer közzéteszem, de csak tolódott 

hónapról hónapra. Most 
már tudom, hogy Józsi 
bácsi 90. születésnapját 
várta, hiszen lehet-e szebb 
és nemesebb alkalom, 
mint így szüret végén, 
betakarítás idején ilyen 
gyönyörű korban a saját 
versével áldást kérni a ter-
melő emberre, a gondos 
gazdára, és áldást kérni az 
ünnepeltre, akinek ezúton 
is kívánunk további erőt és 
egészséget! 

Supka Éva

Gál József: 
Borköszöntő

Szívből köszöntelek drága ital! 
Tudom, hogy régi vagy és nem fiatal. 
Talán senki sem tudja a korod, 
De mindenki issza a finom borod. 

Jelen voltál már az Úr asztalán, 
az apostolokkal tartott utolsó vacsorán. 
Ennek emlékére iszunk belőled ma is,
vallásos emberek sokan, meg a pap is. 

Aki Téged nem iszik, vagy nem szeret, 
nem érdemel sem bort, sem kenyeret. 
Lehetsz vérvörös, vagy sárgásfehér, 
hozzád másféle ital fel nem ér. 

Lehet reggeli, ebéd vagy ünnepi vacsora, 
a bor nem hiányozhat az asztalról soha! 
Névnap, szülinap, vagy egyéb köszöntő, 
a bor jelenléte szinte kötelező. 

Köszönteni szívből csak borral az igazi, 
csak a töltött pohár tud szépen csengeni. 
De csak annyit igyál, míg elméd tiszta, 
ha úgy érzed elég, fogd magad vissza! 

Őseink a szőlőt megtermelték, a borát itták, 
a termelés módját ránk, az utódokra hagyták. 
Rájöttek, hogy a bor a szőlőből erjesztéssel nyerhető,
azóta is így állítja elő a szorgos, ügyes termelő. 

Csodálatos a megtermelt szőlő és nemes, 
mindegy, hogy a föld homokos, vagy hegyes. 
Változó a bor aromája, színe és finom íze, 
jó helyet biztosít neki a hűvös borospince. 

Adja is termésünkre Isten áldását, 
űzze el szőlőnkről a természet csapását. 
Legyen boldog minden évben a szüreti ünnep, 
amire sokfelől a borbarátok ünnepelni jönnek. 

Települési ROMA és NÉMET
nemzetiségi önkormányzati képviselőjelöltek:

Akik nemzetiségi listán is szavaznak, fontos tudni,
hogy ez a lista zöld lapon, zöld borítékban szerepel, tehát nem szabad összekeverni,

és a zöld borítékot le kell zárni, egyébként nem lesz érvényes a szavazás!
A roma szervezetek listáján 5 főre lehet szavazni, ettől több érvénytelenné teszi a szavazást.

A német nemzetiségi lista jelöltjei közül 5 főt lehet maximum választani. 

Cigány Önkormányzatok és Roma Civil Szervezetek Érdekvédelmi Egyesülete (CÖCE)
1. Haspel Noémi   2. Sztojka Márió   3. Rávai Emília   4. Farkas Gáspár   5. Farkas Róbert 

Fiatal Romák Országos Szövetsége (FIROSZ)
6. Kolompár Gábor (1980)   7. Kolompár Gábor (1998)   8. Leveleki István   9. Király Lászlóné   10. Bogdán Mihály 

A MAGYARORSZÁGI CIGÁNYKÖZÖSSÉG FÓRUMA (MCF)
11. Farkas Sándor   12. Kővári Csaba Dávid   13. Rohoskáné Lingurár Anna 

14. Farkas Csaba   15. Farkas Csabáné   16. Bacsa István   17. Csabányiné Haspel Tímea 

Települési NÉMET nemzetiségi önkormányzati képviselőjelöltek:
NÉMET ÖNKORMÁNYZATOK BÁCS-KISKUN MEGYEI SZÖVETSÉGE(NÉMET SZÖVETSÉG)

1. Szemlaki József   2. Köhlerné Schiszler Ágnes Irén   3. Piller Pál 
4. Köhler János   5. Ritter Imre   6. Sréter Ferencné 

A Soltvadkerti TE az NB I-es Kaposvárt fogadta
A Magyar Kupa küzdelmeiben 
a megyei I. osztályban szereplő 
Soltvadkerti TE a Kecel FC el-
len idegenben 4-0-ra megnyert 
találkozóval szerzett jogot arra, 
hogy a küzdelemsorozat or-
szágos főtábláján szerepeljen. 
A sorsolás után kiderült, hogy 
a soltvadkertiek ellenfele az NB 
I-ben szereplő Kaposvár csapata 
lesz.

A találkozót szeptember 21-én ját-
szották le 15 órai kezdettel, melyen a 
soltvadkerti gárda 4-0 (0-3) arányú 
vereséget szenvedett: Frittmann – Ró-
zsa, Dobosi, Tóth Á. (Soproni), Frei, 
Radics, Márki, Molnár (Szamosi), 
Nagy Sz., Szabó Sz. (Font), Szalai. 
Ezen a hétvégén bajnoki fordulói is 
volt a megyei I. osztályban, mely során 
a soltvadkertiek Szabadszállásra láto-
gattak volna, de a mérkőzést elhalasz-
tották, és majd az őszi szezon utolsó 
játéknapját követő hétvégén pótolják 
ezt a csapatok. A Magyar Kupa össze-
csapásra szép számú szurkolósereg 
előtt került sor, és a vendégeket is el-
kísérte a „B közép” egy maroknyi, de 
annál hangosabb csapata. A találkozó 
jó iramban kezdődött, mely során a 

soltvadkertiek a mezőnyben szinte 
eltüntették a több osztálynyi különb-
séget. A kaposváriak a 14. percben 
szerezték meg a vezetést egy nagy vé-
delmi hiba után (0-1). A kaposváriak 
többet birtokolták a labdát, de szemre 
is tetszetős, veszélyes támadásokat 
nem nagyon vezettek. Az első félidő-
ben szerzett újabb két vendégtalálat is 
védelmi hibák után született. A szü-
net után előbb Szabó Szabolcs, majd 
Radics Zoltán szépíthetett volna, de 
a kaposváriak kapusa és a szerencse 
megmentette a góltól az NB I-es csa-
patot. Egy szép támadás végén a 75. 
percben újabb találatot szereztek a 
kaposváriak, ezzel beállították a 0-4-es 
végeredményt. A kaposváriak renge-

teg hibával játszottak, és messze nem 
mutatkozott meg a mérkőzésen, hogy 
az NB I-es csapat ellenfele a megyei I. 
osztályban szerepel. A soltvadkertiek 
taktikus, fegyelmezett és lelkes já-
tékukkal emelt fővel jöhettek le a 
pályáról, és méltóképpen búcsúztak a 
Magyar Kupa küzdelmeitől.

Holczimmer Tamás, a Soltvadkerti 
TE edzője: –Nagy megtiszteltetésként 
tekintettünk erre a mérkőzésre, mert 
nem mindennapos dolog, hogy NB 
I-es csapatot láthatunk vendégül. 
A fiúkat nem kellett nagyon lelke-
síteni, mert tudták, hogy miről van 
szó, és mindent megtettek a tisztes 
helytállás érdekében. Úgy gondolom, 

hogy a játékerőt nézve a négygólos 
különbség reális a két csapat kö-
zött, és egy kicsi odafigyeléssel akár 
jóval szorosabbá is tehettük volna 
a végeredményt. Büszke vagyok a 
csapatomra, mert minden pályára 
lépő játékosunk nagyon odatette 
magát, és nem vallottunk szégyent. 
A taktika tekintetében a kitámadás és 
a letámadás szavak most nem nagyon 
kerültek elő. A területvédekezésre, a 
tolódásos csapatjátékra helyeztük a 
hangsúlyt, amit összességében meg-
felelően végrehajtottunk. A találkozó 
után a két csapat a harmadik félidőt 
egy közös vacsorával zárta. 

Filus Tibor

ÉLETÚT
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AJÁNLÓAJÁNLÓ

Október moziműsor
03. CSÜTÖRTÖK 17:00
04. PÉNTEK 17:00
Jegyár: 900 Ft

JÁNOS VITÉZ    
magyar rajzfilm, 74 perc, 1973

03. CSÜTÖRTÖK 19:00
06. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

A WALL STREET PILLANGÓI 16  
amerikai krimi-dráma, 107 perc, 2019

04. PÉNTEK 19:00
05. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

RAMBO V – UTOLSÓ VÉR 18  
amerikai akcióthriller, kalandfilm, 100 perc, 2019

05. SZOMBAT 17:00
06. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

PLAYMOBIL: A FILM 12   
szinkronizált, francia-német-amerikai animációs kalandfilm,
vígjáték, 99 perc, 2019

12. SZOMBAT 17:00
18. PÉNTEK 17:30
Jegyár: 1100 Ft

A MANCS ŐRJÁRAT     
szinkronizált, amerikai animációs film, 66 perc, 2019

12. SZOMBAT 19:00
17. CSÜTÖRTÖK 17:00
Jegyár: 1300 Ft

AZ ARANYPINTY 16  
amerikai dráma, 149 perc, 2019

17. CSÜTÖRTÖK 08:00
17. CSÜTÖRTÖK 10:00
Jegyár: 900 Ft

PELYHES - KALANDRA FEL! 
szinkronizált, izlandi-belga animációs kalandfilm,
családi film, 83 perc, 2018

17. CSÜTÖRTÖK 19:00
20. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

JOKER 16

amerikai krimi-dráma, 122 perc, 2019

18. PÉNTEK 15:30
25. PÉNTEK 15:00
Jegyár: 900 Ft

A LEGO-KALAND 2 6

szinkronizált, amerikai-ausztrál-dán-kanadai-norvég animációs 
kalandfilm, akciófilm, 2019

18. PÉNTEK 19:00
19. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

AD ASTRA – ÚT A CSILLAGOKBA 16

brazil-amerikai dráma, kalandfilm, misztikus film, 124 perc, 2019

19. SZOMBAT 17:00
20. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

MI ÚJSÁG, KUFLIK? 6

magyar animációs film, 77 perc, 2019

24. CSÜTÖRTÖK 17:00
27. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

KÓPÉ 6

szinkronizált, kanadai-amerikai animációs vígjáték,
családi film, 87 perc, 2019

24. CSÜTÖRTÖK 19:00
27. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

A BŰN KIRÁLYNŐI 16

szinkronizált, amerikai krimi-dráma, akciófilm, 102 perc, 2019

25. PÉNTEK 17:00
26. SZOMBAT 17:00
Jegyár: 1100 Ft

DEMÓNA: A SÖTÉTSÉG ÚRNŐJE 12  
szinkronizált, amerikai családi kalandfilm, fantasy, 118 perc, 2019

25. PÉNTEK 19:00
26. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

GEMINI MAN 16

amerikai akcióthriller, sci-fi dráma, 2019

OKTÓBERI PROGRAMOK

Rugóskapa eladó. 
Tel.: 06-30/308-5186
Selymesen, a főút mellett 2200 m2-es 
telek eladó. Tel.: 06-20/492-1771
Eladó gáz központi fűtéses családi 
ház Soltvadkerten az Ifjúság utcában. 
Mindenhez közel, jó állapotú, jó 
elosztású, bővíthető. 2 szintes, 4 
szoba + nappali, étkező, konyha, 
2 fürdő, 2 wc, nagy pince, 60 
m2-es önálló lakható melléképület 
+ melléképületek, belső kert, 
konyhakert kis csemege szőlővel. 
Érd.: 06-20/425-8706
Lakossági hitelek ingyenes 
ügyintézése: lakáshitel, CSOK, 
babaváró hitel, személyi kölcsön, 
állami támogatások. 
Tel.: 06-70/361-6596

Ingyenes Anyakönyvi hírek
APRÓ • APRÓ • APRÓ SZEPTEMBER

Német tolmácsolás és fordítás.  
Tel.: 06-20/946-6727 
Eltolt szintű 3 szobás családi ház 
melléképületekkel, nagy portával, 
udvarral eladó. Érd.: 06-20/224-4343
Eladó: 
• gyógymatrac (jó állapotú) 
• 28-as női kerékpár teljes 
felszereléssel 
• kifogástalan állapotban lévő plédek 
• 220 l villanybojler 
Tel.: 06-70/242-1739
Eladó: 
• Energomat Hajdu mosógép 
• Nagy dunyha 
• Tel.: 06-70/207-1832
Fa és fém virágtartók kedvező áron 
eladók Soltvadkerten! 
Tel.: 06-20/536-8682

HALÁLOZÁSOK:
Eiler János László  1963
Bibók István  1957
Losonczi János  1940
Daróczi Györgyné szül.:  Hetényi Anna 1935
Miskei Sándor Imre  1964
Nagy Gyula Lajos  1941
Balta Tímea  1984
Hegyi Sándorné szül.:  Katzenbach Katalin 1942

SZÜLETÉSEK:
Horváth Atilla Csaba  an.: Máriás Annabella
Kósa Bence  an.: Lakatos Éva Mariann
Bóna Réka  an.: Pánczél Erika
Kollár Adrián  an.: Farkas Petra
Farkas Damira  an.: Schróth Klaudia
Kecskés Izabella  an.: Farkas Hajnalka
Kakuk Dániel  an.: Schnádenberger Adrienn
Horváth Kristóf  an.: Molnár Marcellina
Schnürlein Patrik  an.: Bartha Márta
Farkas Sándor László  an.: Jakab Vivien

Dugulás-elhárítás 
06 20 917 1403

Banga Sándor
6400 Kiskunhalas

Kossuth Lajos u. 22/B

LED, LCD TV JAVÍTÁS 
1 ÉV GARANCIÁVAL!

Tel.: (H-P 8-18 óráig) 
06 30/626 1021

Komlós Zsolt lcd-tv-monitor-szerviz.hu

HIRDETÉSEK

HÁZASSÁGKÖTÉSEK:
Frank Csilla – Major Szabolcs
Jánosi Zsanett – Hajós Tamás
Szalai Lucia – Mészáros Roland
Lendér Anita – Schneider Tamás
Rakonczay Nóra – Punyi Richárd

A Gyöngyház Kulturális Központban 
gyesről, gyedről visszatérők, tartós 
munkakeresők, míg a helytörténeti 
gyűjteményben a civil szervezetek ak-
tivistái, megváltozott munkaképessé-
gűek és sérült, fogyatékkal élő emberek 
kapnak segítséget a digitális tájékozó-
dás, készségfejlesztés területén.
A csoportokba az előzetes igények fel-
mérése érdekében várjuk mindazokat, 
akik szeretnék megismerni a számító-
gép, tablet, okostelefon, multifunkciós 
nyomtató működését, illetve bővíteni, 
fejleszteni kívánják digitális ismeretei-
ket. A segítségnyújtás díjmentes.
Jelentkezni lehet a következő e-mail cí-
men: gyongyhazszervezes@gmail.com
Tel.: 78/582-585, 70/612-8957  

DIGITÁLIS JÓLÉT

• Öt előadásos Ovis, Ifjúsági és Film-
barát Filmklubunkra bérletek már 
kaphatók a Gyöngyházban!
Csoportok számára egész évben ked-
vezménnyel kínálunk mozivetítési 
alkalmakat.
A filmklubokról és a kedvezményekről 
bővebben honlapunkon és Facebook 
oldalunkon tájékozódhat.
• A Nagy-Pál István Helytörténeti 
Gyűjtemény és a Városi Értéktár lá-
togatható előzetes bejelentkezéssel.  
A gyűjtemény vezetője Légrády Andor. 
Tel: 30/ 967-9083
• A Gyöngyház Kulturális Központ 
nyitvatartásáról honlapunkon és 
Facebook oldalunkon tájékozódhat.
• Programjainkról részletes felvilágo-
sítást személyesen és az alábbi elérhe-
tőségeken kérhetnek:
78/582-585, 78/582-582, 70/9433-431
www.vadkertimuvhaz.hu,
www.gyongyhazvadkert.hu
A műsorváltoztatás jogát fenntartjuk.

GYÖNGYHÁZ FILMSZÍNHÁZ

NEMZETI GYÁSZNAPNEMZETI GYÁSZNAP
2019. OKTÓBER 6.2019. OKTÓBER 6.

MEGEMLÉKEZÉS ÉS KÖZÖS MÉCSESGYÚJTÁSMEGEMLÉKEZÉS ÉS KÖZÖS MÉCSESGYÚJTÁS
AZ ARADI VÉRTANÚK TISZTELETÉREAZ ARADI VÉRTANÚK TISZTELETÉRE

A 48-AS EMLÉKMŰNÉLA 48-AS EMLÉKMŰNÉL

BESZÉDET MONDBESZÉDET MOND
RESS ZOLTÁNRESS ZOLTÁN

TÖRTÉNÉSZ, KÖNYVTÁROSTÖRTÉNÉSZ, KÖNYVTÁROS
A HADTÖRTÉNETI INTÉZET ÉS MÚZEUM MUNKATÁRSAA HADTÖRTÉNETI INTÉZET ÉS MÚZEUM MUNKATÁRSA

2019. OKTÓBER 6.2019. OKTÓBER 6.
VASÁRNAP 17 ÓRAVASÁRNAP 17 ÓRA

EZT KÖVETŐEN BESZÉLGETÉS A NAGY-PÁL ISTVÁNEZT KÖVETŐEN BESZÉLGETÉS A NAGY-PÁL ISTVÁN
HELYTÖRTÉNETI GYŰJTEMÉNYBENHELYTÖRTÉNETI GYŰJTEMÉNYBEN

• Október 2., 9., 16., 30. szerda 17:00 
Búzavirág Asszonykórus
Október 2. 17:00 óra Könyv- és film-
klub - témája a globális felmelegedés. 
Kapcsolódó könyvek és filmek ajánlá-
sa, megbeszélése.
• Október 2., 16., 30. kedd 18.00-19.30 
Hit Gyülekezet Csoportja
• Október 3., 17., 31. csütörtök 17.00-
18.00 Vadkerti Alkotók Köre
• Október 3., 17., 31.  csütörtök 17.00-
19.00 Nem vagy egyedül klub
• Október 4., 18., péntek 16.30 Mese-
kuckó
• Október 4. 16.30 óra Mesekuckó, 
mesélő Farkas Fanni. Mesék a házi 
kedvencekről, a felelős állattartásról. 

• Október 12. 15.00 órától Népdalta-
lálkozó
• Október  30. szerda 15.00-17.00 Cu-
korbetegek Klubja

ÁLLANDÓ PROGRAMOK
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• Október 6. vasárnap 9-12 óráig 
VÉRADÁSRA várjuk a véradókat 
a Gyöngyház Kulturális Központba 
(Kossuth Lajos u.10.)
• Október 6. vasárnap 17 órakor a 
nemzeti gyásznap alkalmából az Aradi 
vértanúk emlékművénél megemlékező 
beszédet mond Ress Zoltán történész, 
könyvtáros, a Hadtörténeti Intézet és 
Múzeum munkatársa. Ezt követően 
beszélgetés a Nagy-Pál István Hely-
történeti Gyűjteményben.
• Október 8. kedd 17 óra Békés dac-
korszak – Vida Ágnes babapszicho-
lógus előadása a Tündérkéz Egyesület 
szervezésében. A belépés díjmentes, 
de – a létszámban korlátozott befoga-
dó tér miatt – regisztrációhoz kötött. 
Regisztrálni a Dóri Turiban lehetséges.
• Október 9. szerda 18 óra Közösségi 
est. Vadkert Kultúráért Civil Fórum-
mal egybekötött 2019. évi  Szüreti 
Fesztivál kisfilmjének bemutatója.
• Október 10. csütörtök 17 óra Az Igaz-
ságkeresők klubjának újabb alkalma a 
színházteremben. Címe: Kommuni-
káció, beszédformák, ezek fontossága, 
minősége mai élethelyzeteinkben. 
Előadó: Szabó Antal,  Balogh Gábor 
teológus, politológus. Szervező: Poli-
Farbe Kft.
• Október 11. péntek 17 óra Karaván 
klub: Dubai, a legek városa! Daróczi 
Csaba fotóművész vetített képes él-
ménybeszámolója.
• Október 16. szerda 18 óra Karaván 
klub: Graz, Rádiné Láng Mónika él-
ménybeszámolója.
• Október 23. szerda 10 óra Városi 
ünnepség az 1956-os forradalom és 
szabadságharc emlékére a művelődési 
ház színháztermében. Műsort adnak 
az általános iskola nyolcadikosai „Mi-
énk a grund” címmel. Ünnepi beszé-
det mond: Font Sándor országgyűlési 
képviselő
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SIKERES

Öt győzelemmel rajtoltak 
EREDMÉNYES A VADKERT FC STE II. CSAPATA

Nincs Spar Maraton Soltvadkert nélkül  
Szeptember végén rendezték meg a 34. 
Spar Budapest Maratont, ahol tizenöt 
soltvadkerti futó is fantasztikus telje-
sítményt nyújtott. Nagyszerű csapat 
kovácsolódott össze, egymást erősítve, 
támogatva, biztatva, ha kellett, bevár-
va, mert az embert próbáló 42 kilomé-
teres táv hatalmas fizikai és mentális 
erőt is kíván. Így aztán jól jött a két 
kerékpáros kísérő is, hiszen Lukács 
Sándort, azaz Lukyt felesége, Lukácsné 
Völgyesvári Réka, Májer Józsit pedig 
párja, Kárász Rozália kísérte. Persze 
ezt nem egy szó szerinti kíséretnek 
lehet elképzelni, hiszen ilyenkor Buda-
pesten ilyen szinte minden le van zárva, 
ügyeskedni kell a futók követésében. 

Ahogy azt Kissné Ország Dóri mesélte, 
idén is kiváló volt a szervezés, minden-
re kiterjedő figyelemmel gondoskodtak 
a több tízezer sportolóról az ország 
egyik legnépszerűbb maratonján, aho-
va számos külföldi is érkezik. – Nagyon 
szuper futóidőt kaptunk, gyönyörű 
napsütés volt majdnem végig, az utolsó 
kilométerekre picit felhős és szelesebb 
lett az időjárás, de az addigra már pont 
jól is esett mindenkinek. Óriási élmény 
volt a maga szépségével és nehézsége-
ivel együtt – mesélte Dóri, aki maga 
is gazdagította a futók népes táborát, 
és ahogyan az a táblázatból kiderül, 
többen életük első maratonját futották 
az idén.                                                 -séva-

Nagy változások voltak a nyár folyamán a megyei III. osztályban 
szereplő Vadkert FC csapatánál a működés terén. Az egyesület az 
új szezonban már a megyei I. osztályú Soltvadkerti TE második 
csapataként szerepel a pontvadászatban.

A gárda a bajnokság első fordulójában 
a szomszédvár Bócsa csapatát látta 
vendégül augusztus 24-én. A vendé-
gekről is elmondható, hogy valamelyest 
hazai pályán játszottak, mivel a bócsai 
pálya még nem készült el, és a hazai 
mérkőzéseiket Soltvadkerten játsszák. 
A vadkertiek 7-3-ra (7-0) nyertek: Vágó 
– Szekér (Schiszler), Marton (Tasnádi), 
Gaál (Gyuricza), Putnyik, Kővári, Ba-
logh (Fazekas), Bereczki, Windecker, 
Szamosi, Eiler. A soltvadkerti csapat 
nagyszerű első félidőt produkált és 
lehengerlő játékot nyújtott. A 2. fordu-
lóban Tabdira látogattak, ahol szoros 
csatában Burszki Zoárd 67. percben 
szerzett találatával 1-0-ra (0-0) nyertek. 
A 3. fordulóban hazai pályán fogadták 
a Tázlári FC együttesét. A szeptember 
7-én lejátszott mérkőzésen sok gól-
helyzet alakult ki a kapuk előtt, és a 
soltvadkertiek magabiztos győzelmet 
arattak, miután 4-0-ra (2-0) nyertek: 

Vágó – Szekér, Gaál (Schiszler), Frank 
(Csernik), Varga B. (Somogyi), Kővári, 
Balogh (Burszki), Windecker, Putnyik, 
Szamosi (Tóth I.), Eiler (Gyuricza Zs.). 
A mérkőzés első felében kiegyenlített 
játék folyt. A második félidőben voltak 
meleg pillanatai a hazaiaknak, de összes-
ségében megérdemelten nyertek.
A 4. fordulóban Akasztón vendégszere-
peltek, ahol kiváló játékkal nyerték meg 
4-2-re (1-3) a rangadót. A csapat góljait 
Kővári Csaba-2 és Soproni András-2 
szerezték. Az együttes jó formában 
várta az 5. fordulóban a Császártöltés 
elleni hazai találkozót. A soltvadkertiek 
magabiztos játékkal nyertek 4-1-re (1-0) 
Burszki Zoárd, Kővári Csaba, Csernik 
Zsolt és Soproni András találataival. 
A zsinórban megszerzett öt győzelem-
nek köszönhetően a vadkerti gárda 15 
ponttal vezeti a megyei III. osztályú 
bajnokság közép-csoportját.

Filus Tibor

Két ezüstérem
a hazai kézilabdatornán

A Soltvadkerti TE szervezésében 
szeptember 7-én került megrendezésre 
az I. BS Plastic Kupa kézilabdatorna. 
A soltvadkerti sportcsarnokban három 
női és négy férfi csapat küzdött meg 
egymással.
A nőknél a Soltvadkerti TE, a Kis-
kunhalas UKS (ifi) és a kunszent-
miklósi Miklós KC játszott egymás 
ellen körmérkőzéses formában. 
A soltvadkertieknél a nyáron a leg-
nagyobb változást az jelentette, hogy 
a kispadon Romsics Erzsébet edzőt 
Mihók Péter váltotta, és az új szakem-
ber most mutatkozott be a csapat élén 
tétmérkőzésen.
• Eredmények a nőknél:
Soltvadkerti TE-Kiskunhalas UKS 
23-14 (12-11). Miklós KC-Kiskunhalas 
UKS 21-13 (8-6). Soltvadkerti TE-
Miklós KC 12-21 (6-10)
• Végeredmény: 1. Miklós KC 4 p., 2. 
Soltvadkerti TE 2 p., 3. Kiskunhalas 
UKS 0 p.
Legjobb mezőnyjátékos: Lőrincz Réka 
(Soltvadkerti TE)
A férfiak mezőnyében az NB II-es 
dunaföldvári Holler FC, a Kecskemét, 

a Kiskunhalas és a soltvadkerti együttes 
küzdött meg egymással. A soltvadkerti 
fiúknál több változás is volt a nyár fo-
lyamán. A korábbi edző Nagy Imrét 
a kispadon Nagy Máté váltotta. Az új 
szakvezető korábban az NB I-ben a 
Dunaferr, a Csurgó és a Ferencváros 
csapatiban is játszott, most pedig az 
NB I/B-s Kecskemét gárdáját erősíti.  
A játékoskeretben öt olyan új kézilab-
dázó van, akik korábban az NB II-es 
Kiskőrösi KSK csapatában szerepeltek: 
Csernák Gábor (kapus), Szabó Máté, 
Szentgyörgyi Sándor, Bogáromi Ádám, 
László Roland.
• Eredmények a férfiaknál:
Kecskeméti FS D-Holler FC 20-30 (8-
14). Soltvadkerti TE-Kiskunhalas UKS 
16-13 (10-7)
• A 3. helyért: Kiskunhalas UKS-
Kecskeméti FS D 24-23 (10-16)
• A döntőben: Soltvadkerti TE-Holler 
UFC 15-25 (9-11)
• Végeredmény: 1. Holler UKC, 2. Solt-
vadkerti TE, 3. Kiskunhalas UKS, 4. 
Kecskeméti FS D
Legjobb kapus: Csernák Gábor (Solt-
vadkerti TE)                            Filus Tibor

Lukács Sándor Luky 03:22:08
Pszota Attila 03:43:53
Darányi János 03:52:18
Ficsor Gábor 04:00:12
Bakai Imre 04:19:02
Kiss Gábor 04:29:54
Kissné Ország Dóra 04.53:59
Nagy Orsolya – Első maraton 05:13:57

Frittmann Ivett 05:13:58
Lajos Tímea 05:18:24
Májer József 05:22:40
Dr. Kővágó Gergely - Első maraton 05:25:14
Tóth Péter Golyó – Első maraton 05:22:00
Ba Virág – 30 km, Első teljesítés 03:20:48
Lázár István – 30 km, Első teljesítés 03:20:49
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Szárnyaló képzelet
FINY PETRA  MESÉLT A GYEREKEKNEK

Országos versenynek 
adtunk otthont

Az idei őszi első – szeptember 6-án 
megtartott – Mese Kuckó vendége 
Finy Petra írónő volt. Több mint 
harminc könyv szerzője, aki a gyer-
mekmeséktől a fordításokon át a 
komoly szépirodalomig kipróbálta 
magát. A vadkerti gyermekeknek 
legutóbbi mesekönyvét, az Óvodások 
kézikönyve címűt hozta el. A közel egy 

órás rendezvényt gyerekek és felnőttek 
egyaránt élvezték. Szintén érdekes volt 
a következő mesélő is, Ferenczi Sza-
bó Beáta, aki két mesével is készült. 
A második különösen érdekes volt, mi-
vel egy olyan mesét mondott el (a pap 
kese lováról), ami a családban régóta 
szájról szájra hagyományozódik.

Légrády

Asztalitenisz csúcsra járatva 
A sportolók nyáron sem lazítanak, 
hiszen hazai és nemzetközi verse-
nyeken mutatkoznak meg, és ennek 
érdekében nincs megállás, edzeni, 
készülni kell. Augusztus 20-24. kö-
zött rendezték meg Strasbourgban 
az újonc korosztály legszínvonalasabb 
versenyét, az Euro Mini-Champs-t, 
azaz Újonc Európa-bajnokságot, 
amit minden évben Franciaország 
rendez, és ahova minden ország kor-
osztályonként a legjobb egy-három 
játékosát nevezheti. Magyarországot 
az Ambrus Asztalitenisz Akadémia 
két játékosa képviselte, Müller Evelin 
és Lei Balázs.
Első két napos csoportmérkőzést kö-
vetően mindkét játékosunk ezzel kva-
lifikálta magát a legjobb 32 főtáblára.
Evelin a 16 közé jutásért egy francia 
lányt győzött le nagyon szoros mérkő-
zésben 3-2 arányban, Balázsnak kima-
gaslóan erős orosz ellenféllel szemben 
nem sikerült nyerni.
A minden helyért történő kijátszásokat 
követően Evelin a 12. helyen végzett, 
Balázs pedig 27. lett. Összességében 
több mint 20 ország, fiúknál 89 indu-
ló, lányoknál 75 játékos vett részt az 

Európa-bajnokságon, ahol az Ambrus 
Akadémia két játékosa jó eredmények-
kel zárta a versenyt.
Örömteli hír, hogy az Akadémia női 
első csapata Magyarország  legerősebb 
bajnokságában, az extra ligában ját-
szik. A csapat tagjai: Ambrus Tímea, 
Ambrus Beáta, Tanács Nóra és a Du-
nakesziről átigazolt Volentics Anna. 
Az egyesület női második csapata: 
Müller Evelin, Lei Eszter, Galambos 
Jázmin, Gillich Bettina és Müllerné 
Valics Emese pedig NB I-ben játszanak.
Nagyon sok sikert és eredményes 
szezont kívánunk a lányoknak!      –é–

A szüreti napok keretében rendezték meg a IX. Országos Kismo-
torfecskendő – Szerelési Bajnokság nyolcadik fordulóját a Bács-Kis-
kun Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság szervezésében. A tűz-
oltás szerencsére csak képzeletbeli volt, de mindenképpen komoly 
szakmai megmérettetésnek és egyben gyakorlatnak is számít egy-
egy ilyen verseny. 

Benépesült az iskola sportpályája szept-
ember 14-én, hiszen nem csak az ország 
területéről, hanem még a határainkon 
túlról is érkeztek hivatásos, önkormány-
zati, létesítményi és önkéntes tűzoltók az 
országos versenyre.
A Bács-Kiskun Megyei Katasztrófa-
védelmi Igazgatóság igazgatója, dr. 
Farkasinszki Lóránt tű. ezredes kö-
szöntötte a versenyző csapatokat, majd 
Lehoczki Ferenc, Soltvadkert város 
polgármestere is üdvözölte a jelenle-
vőket. Megtiszteltetésnek vette, hogy 
Soltvadkertet választották a verseny 
helyszínéül és megköszönte a szervezők-
nek, hogy városunk adhat helyet a ran-
gos eseménynek. Beszélt a soltvadkerti 
tűzoltóságról, hogy emlékei szerint idén 
ünnepelheti 160. évfordulóját hogy el-
indult Soltvadkerten a tűzoltás, és ennyi 
idő alatt óriási fejlődésen ment keresztül.
„Ha nincs baj, mindent megtesznek, 
hogy elkerüljön bennünket, és ha baj 
van, akkor mindent megtesznek azért, 
hogy ne történjen nagyobb!” – utalt a 
lánglovagok hivatástudatára, lelkiisme-
retes munkájára Lehoczki Ferenc.

A kismotorfecskendő versenyen az 
ország mentő tűzvédelmét alkotó szer-
vezetek csapatai versenyszerű keretek 
között mérhetik össze felkészültségüket 
egy olyan versenyszámban, melynek ha-
gyományai a tűzoltóságok tekintetében 
azonosak. A szerelés során a verseny-
csapatok a valós tűzesetek oltásakor 
is alkalmazott szerelést hajtják végre. 
Az időmérő szigorúan csak akkor áll 
meg, amikor a – tüzet jelképező – cél-
táblák jelzik a feltételezett tűz eloltását. 
A feladat teljesítéséhez kell a gyorsaság, a 
műszaki eszközök biztos kezelésének ké-
pessége és az összeszokott csapatmunka 
is. Huszonhét jól felkészült és sportszerű 
csapat versengett a győzelemért, három 
kategóriában. Ezúttal sem helyi, sem 
környékbeli csapat nem indult a nemes 
szakmai versenyen, a vidékről érkezett 
csapatok azonban nagyszerűen érezték 
magukat Soltvadkerten. Többen is meg-
fogalmazták, hogy városunk irigylésre 
méltón szép és rendezett, és házigazda-
ként is kiválóan szerepelt.

Forrás: katasztrofavedelem.hu
K.Gy.
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Tanulmányút Máltán
ÉLMÉNYSZERŰ OKTATÁS AZ INFORMATIKA SEGÍTSÉGÉVEL

Az Erasmus+ Program keretében két 
hetes továbbképzésen vehettem részt 
augusztusban Máltán, St. Julian’s-ban, 
az ETI Malta szervezésében. 
Mindennapi munkámban fontosnak 
tartom az innovációt. A diákok ér-
deklődési körük, ismereteik bővítése, 
információszerzés és közlés, kapcso-
lattartás céljából nap, mint nap hasz-
nálják a különböző informatikai esz-
közöket és az internetet. Ezért is esett 
a választásom a Technology enhanced 
learning kurzusra, amely egyrészt a 
saját és rajtam keresztül tanítványaim 
informatikai ismereteinek bővítését 
tette és teszi lehetővé, másrészt kíván-
csi voltam, hogy a tanításom során 
az eddig általam használt programok 
mellett milyen egyéb lehetőségek 
vannak, melyekkel a kreativitást, az él-
ményszerű oktatást biztosítani tudom. 
A továbbképzésen teljes mértékben 
megvalósultak ezek az elvárásaim 
a bemutatott, majd a gyakorlatban 
alkalmazott programok révén. Olyan 
online programokkal, applikációkkal 
ismerkedtem meg, melyeket bárhol, 
bármikor alkalmazhat diák és peda-
gógus egyaránt. Például használtuk a 
WIKI-t, online szótárakat, szerkesz-
tettünk blogot, saját honlapot, kép-, vi-
deo-, és hangfelvételeket, készítettünk 
kvízt, keresztrejtvényt, rajzfilmet, gra-
fikát, „interaktív labirintust”, szófelhőt, 

vetélkedőt, LearningApps feladatokat.
Az IKT-készségek fejlesztése mellett 
módszertani tudásom is bővült, mivel 
hagyományos és újszerű módszereket 
kombinált a kurzus vezetője. Az egyéni 
és frontális munkához kapcsolódóan 
projektfeladatokat kaptunk, melyet 
csoportban kellett megvalósítanunk, 
majd bemutatnunk. A foglalkozásokon 
cseh, szlovák, lengyel, osztrák, magyar, 
olasz kollégákkal dolgoztam együtt és 
oszthattam meg az ehhez kapcsolódó 
ismereteimet, tapasztalataimat, gyara-
píthattam tudásomat. Mivel a kurzus 
angol nyelven zajlott, nagyszerű lehe-
tőségem nyílt a nyelv gyakorlására, 
szókincsbővítésre, kommunikációs 
készségem fejlesztésére. 
Az ETI Malta szervezésében, a szakmai 
program mellett, délutáni és hétvégi 
programokon vettem részt, ahol az is-

meretszerzés mellett a kapcsolatépítés 
és a kommunikáció került előtérbe. 
Megismerkedtem a külföldi kollégák 
oktatási rendszerével, bepillantást 
nyertem más anyanyelvű, kultúrájú 
országok mindennapjaiba is. Alkal-
mam volt közelebbről megismerkedni 
Málta kultúrájával, történelmével, 
nevezetességeivel, növény- és állatvi-
lágával, földrajzi adottságaival, ebből 
adódó előnyeivel és nehézségeivel, 
környezetvédelmével, gasztronómiá-
jával. Felejthetetlen élmény volt, hogy 
hétvégi program keretében eljutottam 
Sziciliára, és megnézhettem az Etnát!
Ezúton szeretnék köszönetet mondani 
Medveczki Jánosnak a sikeres pályázat 
megírásához, Csiszár Katalinnak és 
Szűcsné Martin Erikának a támoga-
tásukhoz!

Dudásné Kovács Erika

Játszótér az osztályteremben?
Látszólag ellentmondásban van ez a ta-
nítási órákról kialakított képünkkel, de 
ha teret adunk a játszásnak óráinkon, 
azzal nagymértékben növelhetjük a 
diákok tanulási motivációját.
A The Playground Classroom című  
tanár-továbbképzési kurzuson ennek 
megvalósítására alkalmas módsze-
rekről tanultam augusztusban Máltán. 
Mindezt tehettem azért, mert iskolánk 
ismét sikeres pályázatot nyújtott be az 
Erasmus+ programban. A csoport-
ban cseh, lengyel, spanyol és szlovák 
pedagógusokkal dolgoztam együtt. 
Nemcsak kipróbáltuk az oktatásban 
használható játékos módszereket, 
hanem megvitattuk azok előnyeit, 
esetleges veszélyeit is.  A 21. századi 
kihívásokra kerestük közösen a vála-
szokat, hiszen országoktól függetlenül 
mindenütt hasonló problémákkal küz-
denek a tanulók is és a pedagógusok 
is. A tanfolyamon a modern oktatási 

technológia is fontos szerepet kapott, 
tananyagkészítésre, tanítási eszközök 
készítésére alkalmas weboldalak hasz-
nálatát sajátítottam el. 
A kurzus nemcsak a módszertani 
megújulást segítette, hanem más or-
szágok pedagógusaival szakmai kap-
csolatokat is tudtam kiépíteni. A képző 
intézmény által szervezett kulturális 
programokon együtt vettünk részt, így 
kötetlenül is tudtunk tapasztalataink-
ról, problémáinkról beszélgetni. 
Történelemtanárként nagy élmény 
volt számomra Málta nevezetessége-
ivel ismerkedni. A máltai lovagrend 
és Valletta történelme lenyűgözött. 
Nagyon érdekes volt bepillantani az 
egyik legnagyobb ünnepükbe – ami 
egyházi és állami ünnep is egyben-, 
a Mária mennybemeneteléről való 
megemlékezésekbe. Például Sliema 
nevű városban részt vettem egy misén, 
ami után 8 erős férfi kivitte a hatalmas 

kegyszobrot a templom előtti térre, 
ahol zenekar és kis ünnepség fogadta 
Szűz Mária szobrát. Bármerre men-
tünk a városokat feldíszítették, több 
helyen tűzijátékkal is megemlékeztek 
erről a jeles napról.
Különleges élmény volt bepillantást 
nyerni ennek a picike államnak a múlt-
jába, jelenlegi életébe, hagyományaiba, 
szokásaiba. 

Szabadiné Viszmeg Erzsébet
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